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Een andere kijk op de wereld
Een andere kijk op de wereld krijgen is een 
doelstelling van iedere universiteit. In toe- 
nemende mate vinden veel universiteiten dat 
die andere kijk een Internationale blik moet 
zijn. De Universiteit Maastricht deelt die visie 
en daagt studenten in de wereld uit naar 
Maastricht te komen, om op een vernieuwende 
manier nog eens anders naar de wereld te 
kijken.

Reizen is een van mijn hobby's. Wat doe ik
ongeveer als eerste als ik op reis ga? Een landkaart, een plattegrond kopen. Geleidelijk 
aan kan ik veel delen van de wereld in gedachten uittekenen, ook als ik er zelf niet 
geweest ben. In mijn jeugd deden we een spelletje door de loop van verschillende 
rivieren "over te trekken" uit de atlas. Vervolgens moest er, zonder de context van het 
land of werelddeel, aan de hand van zo’n simpel lijntje worden geraden welke rivier het 
was. Ik zie de wereld voor me. Europa in het midden van de kaart. Afrika ligt er zo mooi 
onder, alsof het een fundament voor Europa is. Waarom gaan we in de wereld toch zo 
slordig om met dit continent? Links van Europa een grote oceaan en dan een groot en 
langgerekt Noord-, Midden- en Zuid-Amerika. Ik zie me in 2000 weer een aantal
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maanden in Seattle rondlopen, ik kan de baai richting Vancouver uittekenen. Ook Zuid- 
Amerika zie ik voor me, ook al ben ik er helaas nog nooit geweest. Rechts van Europa 
zien we Azie, met daar middenin China. En rechtsonder Australie; jawel "Down Under". 
Wat was ik verrast toen ik in China voor een wereldkaart stond die er heel anders uitzag. 
Merkwaardig, wat is er met de wereld gebeurd sinds ik op reis ben? Niet Europa in het 
midden, maar China en dan rechts Amerika en jawel, links Europa. Dat is de charme 
van de wereldbol, die kun je op veel manieren in een plat vlak afdrukken. En juist dat is 
een begin om op veel verschillende manieren naar de wereld te blijven kijken. Andre 
Hazes in zijn kist op de middenstip van een vol voetbalstadion waar uit voile borst wordt 
gezongen. Voor Afrikanen geen vreemd beeld, voor ons nuchtere Hollanders een onder
werp om lang over te discussieren.

Een andere kijk op de wereld krijgen dus; je blik verruimen, open staan voor nieuwe 
ideeen, nieuwe gebruiken, andere culturen. Onderwijs blijft in dat opzicht de beste

2 garantie voor een goede toekomst. Internationalisering van het hoger onderwijs moet.
Omdat het vakgebied het vereist, omdat academici het initiatief moeten nemen in het 
internationaliseren van een leefbare wereld en omdat het leuk is.

Rene Verspeek, 
Hoofdredacteur ContinuUM 
Directeur StudentenServiceCentrum UM
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UM Nieuws
Samenwerking Universiteit Luik

De rector van de Universiteit Luik. Willy Legros (links 

op de foto) en de voorzitter van het College van Bestuur 

van de Universiteit Maastricht, Jo Ritzen, hebben op 

6 juli in Maastricht een associatieverdrag getekend dat 

aanstuurt op een steeds hechtere samenwerking tussen 

de universiteiten van Luik en Maastricht en dat het 

mogelijk maakt op een aantal terreinen gezamenlijke 

expertisecentra op internationaal niveau in te richten. 

Het associatieverdrag leidt tot een verdieping van de 

bestaande relaties en het opzetten van nieuwe onder

wijs- en onderzoeksprojecten, in het bijzonder door 

toenemende mobiliteit van studenten, onderzoekers 
en docenten. Deze toenadering maakt deel uit van de 

verdere ontwikkeling van beide instellingen in 

Euregionaal en Europees perspectief. Doel is hiermee 

de internationale zichtbaarheid van beide instellingen 

te vergroten op die gebieden waarin ze reeds sterk zijn. 

(foto: Philip Driessen)

Alumnus uitgeroepen tot Emerging 
Entrepreneur of the year 2004

UM rechtenalumnus Joost Postmes van het bedrijf 

Triticum is onlangs uitgeroepen tot Emerging 

Entrepreneur of the year 2004. Volgens de jury kreeg 

Joost deze titel omdat: "de manier waarop hij het 
bedrijf met innovatieve producten runt een uitstekend 

voorbeeld is van zakendoen met lef en doorzettingsver- 

mogen." Verder worden de sterke idealen en zakelijke 

kwaliteiten benoemd die Joost met kop en schouders 

boven zijn wereldwijde concurrentie doen uitsteken. 
Triticum produceert medicijnen op basis van honing. 

Aangetoond is dat de honingzalf en wondverbanden 

van het bedrijf leiden tot opmerkelijke resultaten in 

wondbehandeling. Entrepreneur of the Year is een 

programma waarmee zeer succesvolle ondernemers 
worden onderscheiden. De verkiezing wordt jaarlijks 

georganiseerd door Ernst & Young, samen met Fortis 

Bank en Tiscali.

In memoriam Prof. dr. Co Greep 
2 augustus 1929 - 17 augustus 2004

Op dinsdag 17 augustus jl. is op
75-jarige leeftijd prof. dr. Co Greep 

overleden, emeritus hoogleraar 

Algemene Heelkunde aan de 

Universiteit Maastricht. Professor 

Greep was vanaf het allereerste 

begin betrokken bij de opbouw van 

de Universiteit Maastricht. Hij was 

een echte founding father, actief sinds 1972. In 1978 
nam hij het bouwdecaanschap van de Faculteit der 

Geneeskunde over. Onder zijn decaanschap (1978- 

1984) heeft hij de basis gelegd voor de huidige struc

tuur van de faculteit, die onder zijn gezag werd 

uitgebouwd tot een volwaardige faculteit met een 

eigen, uniek profiel. In die periode heeft ook de 

academisering van het ziekenhuis St. Annadal en de 
vorming van het academisch ziekenhuis Maastricht in 

hoge mate zijn beslag gekregen. De universiteit heeft 

zijn grote verdiensten gewaardeerd met de toekenning 

van de dr. J.G.H. Tanspenning in 1986. Wij alien 

zullen onze Co Greep met alle respect, waardering 
en gevoelens van vriendschap blijven gedenken.

(foto: Appie Derks, azM)

Eredoctoraat voor 
prof. dr. Wim Groot

Prof. dr. Wim Groot, 

hoogleraar Gezondheids- 
economie aan de UM, heeft 

op 1 september 2004 een 

eredoctoraat in ontvangst 

genomen van de National 

University of Kiev-Mohyla 

(Oekraine). Wim Groot 
ontving dit eredoctoraat voor 

zijn bijzondere wetenschappelijke verdienste voor deze 

universiteit; in drie jaar tijd zette hij de masteropleiding

Health Care Management op. Hij legde de basis voor het 
curriculum en was verantwoordelijk voor de opleiding 

van de docenten. Het curriculum is gebaseerd op de post

graduate Master of Public Health, die al geruime tijd aan 

de Universiteit Maastricht bestaat. Wim Groot blijft in
houdelijk betrokken bij het programma. Het eredoctoraat 

is op 1 September uitgereikt tijdens de opening van het 
academisch jaar van de National University of Kiev-Mohyla. 

Tijdens deze bijeenkomst is tevens een officiele over
eenkomst getekend waarmee de samenwerking tussen 

de universiteit en de UM formeel is bevestigd.

Pim Martens benoemd tot 
hoogleraar Duurzame 

Ontwikkeling
Prof. dr. Pim Martens (36) is per 1 juli 2004 benoemd 
tot bijzonder hoogleraar Duurzame Ontwikkeling. 

De leerstoel is een gezamenlijk initiatief van de 

Universiteit Maastricht, de Open Universiteit Nederland, 
de Hogeschool Zuyd en de Provincie Limburg. Het 

initiatief kwam tot stand door de behoefte om vanuit een 
zekere wetenschappelijke autoriteit ge'integreerd onder

zoek te doen naar duurzame ontwikkeling, en dat dienst- 
baar te maken aan de maatschappij.

Vredesprijs voor Theo van Boven 
Op vrijdag 22 oktober jl. werd in het Vredespaleis de 
Carnegie Wateler Vredesprijs 2004 uitgereikt aan prof, 

mr. Theo van Boven van de Universiteit Maastricht. 

Deze prestigieuze Nederlandse vredesprijs werd tijdens 
een feestelijke ceremonie overhandigd door de voor

zitter van de Carnegie-Stichting mr. Hans van den 
Broek. Emeritus hoogleraar Internationaal Recht 

Theo van Boven heeft zich zijn hele leven ingezet 
voor de bevordering van het respect voor de rechten 

van de mens: als diplomaat, als wetenschapper en 

als VN-rapporteur.

NWO kent VIDI-subsidie toe 
aan UM-onderzoekers

wwb
De Nederlandse Organisatie voor Wetenschappelijk 
Onderzoek (NWO) heeft aan twee UM-onderzoekers 

een VIDI-subsidie toegekend. Het gaat om Elia 
Formisano (Faculteit der Psychologie) en Hans 

Crombag (Faculteit der Geneeskunde/Faculteit der 

Psychologie). De VIDI-subsidie is bestemd voor jonge, 
excellente wetenschappers die na hun promotie een 

aantal jaren onderzoek op postdocniveau hebben ver- 

richt. De wetenschappers hebben daarbij vernieuwende 
ideeen gegenereerd en deze succesvol zelfstandig tot 

ontwikkeling gebracht. De onderzoekers behoren tot 

de beste tien a twintig procent van hun vakgebied. 
De subsidie biedt hen de mogelijkheid een eigen 

vernieuwende onderzoekslijn te ontwikkelen en een of 
meer onderzoekers aan te stellen. Elia Formisano kreeg 

de subsidie voor het onderzoek getiteld "Geluiden en 

het menselijk brein" en Hans Crombag voor zijn werk 
"Drugs, Environment, Brain and Behavior".



Tekst: Jules Coe^

Fotografie: Philipp

“Soms moet je zo wijs zijn

de mensen met rust te laten”

Co
nt

in
uU

M
 I » 

a f
 g

 9 
n g

 3 nr
 3 ok

to
be

r

In januari van dit jaar volgde Cerard Mois Arie Nieuwenhuijzen Kruseman op als rector magnificus van de Universiteit Maastricht.

Een rector met verfrissende ideeen. Zo heeft hij bijvoorbeeld geen programma. Hij houdt van tuinieren en ziet parallellen tussen deze 

aangename bezigheid en de activiteiten van het Ministerie van Onderwijs. Een gesprek.

Als je de voornamen van Gerardus Petrus 
Marcus Franciscus Mois - geboren in 1951 
in Loenen aan de Vecht - ziet staan, mag 
je met enig recht een katholieke achter- 
grond vermoeden. En dat klopt: zijn 
ouders waren katholiek en kwamen 
allebei uit Limburg. Zelf volgde hij het 
gymnasium alfa op een intemaat in 
Cadier en Keer bij Maastricht. "Daar heb 
ik een fantastische tijd gehad." Daarna 
volgde een rechtenstudie in Utrecht. 
"Rechten was het enige wat ik kon. Ik had 
eigenlijk naar Wageningen gewild, maar 
daarvoor moest je beta zijn. en ik was 
maar alfa. Ik heb eigenlijk nooit jurist 
willen worden. Maar het kan verkeren." 
Het kan verkeren, inderdaad. Want na 
zijn studie strafrecht volgde een carriere 
als wetenschappelijk medewerker aan de 
rechtenfaculteit in Maastricht, strafpleiter, 
hoogleraar strafprocesrecht en nu dan, 
sinds januari 2004, als rector magnificus 
van de Universiteit Maastricht.

Glamourboys
Wie tegenwoordig over strafpleiters praat, 
ontkomt niet aan het beeld van de in 
strakke pakken gestoken glamourboys die 
regelmatig op tv verschijnen. Hoe kijkt 
Gerard Mois tegen dit fenomeen aan? 
Wie dienen deze advocaten: zichzelf, of 
hun clienten? "Het valt wel mee. Ik ben 
voorzitter geweest van de Nederlandse

Vereniging van Strafrechtadvocaten. 
We hadden 180 leden, maar de meesten 
hadden geen enkele behoefte om 
voortdurend in de publiciteit te staan. 
Integendeel. Het zijn er maar een paar 
die in hun gefineerde pakken in de 
publiciteit verschijnen. Het is maar 
een enkeling die door een genetische 
afwijking voortdurend naar de tv 
getrokken wordt. Maar zij bepalen 
wel het beeld. Zo ontstaat een verkeerde 
indruk van het vak. En je kunt je inder
daad afvragen of op die manier de client 
gediend wordt. Ik heb nog nooit een 
zaak gewonnen via de publiciteit."

De rector en de tuinarchitect
Genoeg over strafpleiters, terug naar de 
rector. Een rector die van tuinieren houdt, 
zo hebben we uit goede bron vernomen. 
Rond zijn verbouwde boerderij in Neer, 
een dorpje bij Roermond. ligt een tuin 
van ruim twee hectare. "Daar word ik 
rustig van." Er valt een verband te leggen 
tussen dat tuinieren en de manier waarop 
Gerard Mois naar het rectoraat kijkt. 
Hij is een rector zonder programma. 
Werd hem daar niet naar gevraagd bij 
zijn benoeming? "Men vraagt je wel wat 
je wilt gaan doen. Ik ben acht jaar decaan 
geweest. Ik weet we) waar knelpunten 
zitten, welke kant het op moet. Als je me 
vraagt: wat vind je van PGO?, dan weet ik



daar wel een antwoord op. Maar ik ben 
niet gekozen omdat ik een bepaald pro
gramma heb dat ik nu kan gaan uit
voeren. Je moet uitkijken dat niet elke 
keer als er een nieuwe rector komt alles 
op de schop gaat. Zo werkt het wel op het 
Ministerie van Onderwijs. Het zijn tuin- 
architecten daar. Als ze er aankomen, 
kijken ze naar de tuin en denken ze: nee, 
dat bevalt me toch niet. Ik wil iets anders. 
Ik hou meer van begonia’s. Dus veran
deren ze de tuin. En als die dan na vier 
jaar een beetje tot bloei begint te komen, 
komt er iemand anders die de hele zaak 
weer omgooit. Het is niet zo dat een 
minister in vier jaar tijd per se iets moet 
realiseren. Op de winkel passen kan ook 
heel goed zijn. Soms moet je zo wijs zijn 
de mensen met rust te laten. Wat niet 
wil zeggen dat er op de Universiteit 
Maastricht niks moet veranderen." 
Aha, dus toch een programma?

Onderwijs, internationalisering 
en het spirituele klimaat
"Ik vind dat de Universiteit Maastricht 
naar haar onderwijsprofiel en haar inter
nationale profiel moet kijken. Het onder
wijsprofiel van de universiteit is in de 
kern goed. Maar dat betekent niet dat we 
kunnen zeggen: ‘Wij hebben het PGO in 
Nederland geintroduceerd - nu kunnen 
we de komende veertig jaar achterover- 
leunen.’ Zo gaat dat niet. Ik heb geen 
blauwdruk voor vemieuwing, maar ik 
weet zeker dat er in de organisatie 
mensen zitten met ideeen, die ze 
misschien al in de praktijk toepassen. 
Die mensen wil ik stimuleren. Het gaat 
me om het plezier in het onderwijs, om 
de creativiteit. Ik zie het als een proces 
waar ik zo veel mogelijk mensen bij wil 
betrekken."
Internationalisering is een buzzword 
in het hoger onderwijs. Ook op de 
Universiteit Maastricht. Waarom is dat zo 
belangrijk? Alleen vanwege de interna
tionale concurrentiepositie? Gerard Mois: 
"Bij internationalisering draait het om de 
verdere ontwikkeling van onderzoek en 
om de kwaliteit van het academische 
klimaat. Onderzoek is natuurlijk per 
definitie grenzeloos. Bovendien wil je 
vissen in een zo groot mogelijke vijver.

En de beste onderzoekers zitten nu een- 
maal niet altijd in Nederland. Maar 
onderzoek is niet het enige. De inter
nationale samenstelling van de onderwijs- 
groepen vormt een bron van inspiratie. 
Het verbreedt de horizon en schept een 
gunstig klimaat voor academische ontwik
keling - en dat willen we dus bevor- 
deren." Het gaat in dat opzicht overigens 
goed met de UM, zegt Gerard Mois. Op 
het Europese continent is Maastricht de 
universiteit met verhoudingsgewijs de 
meeste buitenlandse studenten (van de 
reguliere universiteiten, red.) "En we 
gaan de werving in het buitenland 
meer activeren. Dat zal binnenkort 
zijn vruchten afwerpen."
De nieuwe rector zegt ook nog iets over 
het spirituele klimaat aan de UM. Daar 
maakt hij zich zorgen over. Openbare 
lezingen van eigen geleerden over 
maatschappelijke kwesties zijn er 
nauwelijks en als ze er zijn, komt er 
niemand. Is dat typerend voor de UM? 
Is het geen breder verschijnsel, een 
gevolg van het individualisme in de 
samenleving? Gerard Mois: "Dat kan. 
Maar daarom hoef je je er nog niet bij 
neer te leggen. Ik wil ook geen cultuur 
of mentaliteit veranderen, ik wil mensen 
uitnodigen te discussieren over weten
schappelijke en maatschappelijke 
thema’s. De relatie tussen wetenschap en 
politiek is iiberhaupt ver te zoeken. Als er 
in Den Haag wetten gemaakt worden. 
krijg ik niet de indruk dat daar een ge- 
degen wetenschappelijke discussie aan 
vooraf gaat. Op de UM worden studenten 
nog uitgedaagd om hun mond open te 
doen. Maar het blijft te veel beperkt tot de 
onderwijsgroepen. Als je hier door de bin- 
nenstad loopt, krijg je toch niet het gevoel 
dat er iets bruist, dat er een levendig aca
demisch klimaat heerst. Misschien zijn we 
wel te keurig. Te netjes georganiseerd."

En alumni, natuurlijk
In het alumniblad van de UM zal de 
nieuwe rector magnificus uiteraard 
antwoord moeten geven op de vraag: 
hoe belangrijk zijn alumni voor de UM? 
"Buitengewoon belangrijk," antwoordt 
de rector. "Op de eerste plaats moet je 
mensen die je zo lang als gast in huis

hebt gehad, koesteren. Je kunt ook veel 
van ze leren. Over de kwaliteit van de 
opleiding, bijvoorbeeld. Ze kunnen je -
vertellen waar ze veel aan gehad hebben, 
en wat ze eventueel misten. Bovendien 
willen ze zich op allerlei manieren graag 
inzetten voor de universiteit, bijvoorbeeld z
door stageplaatsen aan te bieden. En 
natuurlijk hoop je dat je oud-studenten 
op den duur op invloedrijke posities 
terechtkomen waar ze iets kunnen 5
betekenen voor hun alma mater.
We zijn van plan onze alumni uit te 
nodigen voor het lustrum in 2006. 
De alumnikringen die we opgericht 
hebben in binnen- en buitenland - denk 
aan New York, Londen, Brussel en bin
nenkort ook in Duitsland - vind ik ook 
belangrijk. Dat moet een vervolg krijgen."



Tekst: Nicole Hanssen

Fotografie: Corin Oudenaarde

Twee UM alumni over het griipen
van kansen

‘Aandacht en betrokkenheid’, ‘passie voorje werk', ‘you can be the difference’, ‘verbeteren’, en vooral ‘Making Opportunities Work’. Thema's die half 

September centraal stonden tijdens de 3rd Quality Conference for Public Administrations in the EU (3QC). Thema’s die bovendien onmiskenbaar ten grondslag 

liggen aan een bijzonder samenwerkingsverband tussen de twee UM alumni die de conferentie in naam van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties organiseerden. Hoe een gezonde dosis enthousiasme, daadkracht en discussie een ware internationale movement op gang kan brengen!

"Tijdens de 
kerstborrel van 
2002 hoorde ik 
dat mijn nieuwe 
collega er ook 
zou zijn.
Meteen een 
mooie gelegen
heid om even 
kennis te 
maken," zegt 
Bianca Smeets, 
alumna van de 
Faculteit der 
Economische 
Wetenschappen 
en Bedrijfs
kunde, over 
haar kennis- 
making met 
Marloes Potten, 
alumna van 
dezelfde 
faculteit in 
Maastricht.
Beiden waren 
net aange- 
nomen om een 
nieuw project 
uit te voeren 
binnen het

Ministerie van Binnenlandse Zaken en 
Koninkrijksrelaties. Een project dat pas bijna 
twee jaar later, in September 2004, zijn 
hoogtepunt zou kennen met een conferentie 
georganiseerd in het kader van het EU-voorzitter- 
schap van Nederland. "We kenden elkaar ‘van 
horen zeggen’. Wisten ook dat we allebei in 
Maastricht hadden gestudeerd, maar daar hield 
het eigenlijk ook op. Ik studeerde immers al in 
1996 af en Marloes in 1999." 3QC was echter 
het begin van een hechte werkrelatie, geken- 
merkt door de eigenschappen die studeren in 
Maastricht juist zo typeren: discussie, teamwork 
en kleinschaligheid.

Tastbare doelen
Daar werd de basis dan ook gelegd, in 
Maastricht. Bianca volgde er de opleiding 
International Management en Marloes stortte 
zich op Algemene Economic. Beiden werden 
actief in het verenigingsleven. De een in ESN, 
het Erasmus Student Network voor buitenlandse 
studenten in Maastricht, de ander in EFM, de 
faculteitsvereniging van de FdEWB. 
"Organiseren zit me in het bloed en het inter
nationale aspect heeft me altijd bijzonder aange- 
sproken. Nu ik zo terugkijk, vormen die factoren 
ook wel de rode draad die ik heb gevolgd," aldus 
Bianca. "Na mijn afstuderen ging ik werken bij 
het International Relations Office binnen de 
FdEWB. Daar heb ik me beziggehouden met 

de internationale studentenuitwisseling van de 
faculteit. Met tussendoor een periode bij Bureau 
Internationale Samenwerking, waar ik als lokale 
coordinator van een internationaal congres heb 
gewerkt, heb ik na mijn studie in totaal nog 
4,5 jaar aan de UM doorgebracht. Daarna dacht 
ik dat ik net als mijn leeftijdsgenoten consultant 
in het commerciele bedrijfsleven moest worden; 
dat noem ik mijn ‘hippe jaar’," zegt ze lachend. 
"Ik vertrok vol goede hoop naar de Randstad, 
maar moest na een jaar concluderen dat ik niet 
echt commerciele genen heb. Via een loop- 
baanadviseur ben ik toen weer op het pad van de 
overheid gekomen, waar ik snel aan de slag kon." 
"Dat hippe jaar heb ik overgeslagen," vertelt 
Marloes. "Ik was tijdens mijn afstuderen al 
als tutor aangesteld aan de economische faculteit 
en na het afronden van mijn scriptie ben ik daar 
als toegevoegd docent mee doorgegaan. Toen 
de tijd daar was gekomen om mijn horizon 
te verb reden, kon ik plotsei ing kiezen uit twee 
vacatures bij de overheid; eentje bij het 
Ministerie van Binnenlandse Zaken en eentje 
bij het Ministerie van Onderwijs. Ik heb gekozen 
voor BZK, Directie Arbeidszaken Overheid, 
onderwerp pensioenen. De besluitvorming 
over bepaalde beleidsdossiers is er traag. Heel 
boeiend, maar wel traag. De vruchten van je werk 
zijn dan ook niet snel zichtbaar, dat was het toch 
niet echt voor mij. Ik ben meer iemand die tast
bare doelen wil zien en bereiken."



"Precies hetzelfde geldt voor mij," reageert haar 
collega. "Ik wil voortdurend iets te doen hebben. 
lets wat aan het eind van de rit een praktisch 
resultaat heeft waar mensen iets mee kunnen."

Discussie
Actie dus! Met deze instelling kruisten hun 
wegen zich in december 2002. Ondanks het feit 
dat er op dat moment maar een beschikbare 
vacature was, werden ze allebei aangenomen en 
werd het projectteam niet drie maar vier man- 
kracht groot. "De voorbereidingen op de confe
rentie waren geweldig. Vanaf het begin vormden 
we samen met de andere leden een bijzonder 
hecht team. Alles was bespreekbaar. We konden 
soms ook lijnrecht tegenover elkaar staan; 
discussies te over. Maar over een ding waren we 
het allemaal eens. De 3rd Quality Conference 
moest zijn naam eer aan doen; het moest en zou 
een absoluut kwaliteitsproduct worden. Onze af 
en toe uiteenlopende gezichtspunten droegen 
daar uiteindelijk alleen maar aan bij. Een weten
schap die we natuurlijk vanuit Maastricht hadden 
meegekregen."

De conferentie
Het stramien van de tweejaarlijkse Quality 
Conferences ligt vast. De organisatie komt 
voor rekening van het land dat in dat jaar het 
EU-voorzitterschap in handen heeft. Alle EU- 
lidstaten kiezen drie best practice cases in eigen 
land op het gebied van kwaliteitsverbetering 
van de dienstverlening en de onderliggende 
bedrijfsvoering. Die best practice cases worden 
vervolgens in workshops gepresenteerd tijdens 
de conferentie. Door niet alleen de successen, 
maar vooral ook de failures en de lange weg naar 
het succes te tonen, hoopt de organisatie een 
bepaalde discussie en het bewustzijn voor ver- 
betering op gang te brengen. 3QC presenteerde 
65 best practice cases (van de 25 lidstaten had niet 
ieder land drie cases), maar daar bleef het niet 
bij. De cases zijn slechts de basis; bij de orga
nisatie komt veel meer kijken.
"Veel meer," beamen de dames. "Naast de work
shops moet je aanvullende sessies bedenken, 
sprekers regelen (o.a. voormalig vice-president 
van de VS Al Gore sprak tijdens 3QC), je moet 
brochuremateriaal en een website maken, we 
hebben een documentaire gemaakt, een be- 
oordelingssysteem bedacht, een origineel social 
diner opgezet, om nog maar niet te spreken over 
het regelen van voorzieningen als conferentie- 
zalen, hotels, etc. Er komt ongelooflijk veel bij 

kijken. En we hadden de lat hoog gelegd. Het 
moest anders dan anders zijn. We wilden geen 
grote zalen, maar liever het kleinschalige waar- 
borgen; interactiviteit stimuleren. Tijdens de 
grotere sessies bijvoorbeeld kreeg het publiek 
een rode en een groene kaart die omhoog kon 
worden gestoken om de discussie levendig te 
houden. Daarnaast waren er sessies in een 
Oprah-achtige setting waarbij twee leiders 
werden gei'nterviewd door een derde, bij- 
gestaan door vragen uit het publiek."

Kleine kansen, grote resultaten
"Met het thema van 3QC, Making Opportunities 
Work, wilden we een statement maken. ‘De 
kansen liggen er. Je moet ze alleen identificeren 
en er dan iets mee doen’. Dat kunnen hele kleine 
dingen zijn. We wilden de mensen die zich 
bezighouden met publieke bedrijfsvoering laten 
zien dat als je het slim aanpakt, je een hoop kunt 
bereiken. Als het ware van onderop het proces 
van bedrijfsvoering verbeteren. Kleine successen 
die samen een groot verschil maken. De DVD 
die we hebben gemaakt, ondersteunt dat idee. 
De documentaire 'Faces of Quality’ laat drie 
‘gewone’ mensen aan het woord in hun eigen 
omgeving. Drie mensen die over zo’n onge- 
looflijke intrinsieke motivatie beschikken in 
hun werk, dat dat een buitengewoon positieve 
uitwerking heeft op de resultaten en op hun 
collega’s." "Doordat je niet alleen succesverhalen 
toont, maar vooral focust op het (vaak moeizame) 
proces dat voorafging aan dat succes, blijft de 
boodschap hangen. Mensen zien tastbare resul
taten tijdens zo’n conferentie. Dat is anders dan 
een artikel lezen in een vakblad. Deelnemers 
kunnen met de hoofdrolspelers praten, hun 
netwerk uitbreiden en bij thuiskomst zelf werken 
aan de kleine zaken die zo’n grote impact 
kunnen hebben. Zodoende leiden de Quality 
Conferences tot het ontstaan van een Europese 
quality movement." En de golfbeweging werkt. 
Het conferentierapport dat door de scientific 
rapporteurs wordt opgesteld, zal in november 
van dit jaar door Minister voor Bestuurlijke 
Vernieuwing en Koninkrijksrelaties Thom De 
Graaf worden besproken met een aantal van zijn 
internationale collega’s. "Zo zie je dat de move
ment zich niet alleen in horizontale maar ook 
in verticale richting voortbeweegt. Op de grote 
schaal van verbetering begin je dus ook hier met 
een ‘kleine’ kans, die uiteindelijk zal uitgroeien 
tot een betekenisvol resultaat!"

Blind op je doel afstevenen
Een week na de conferentie mag 3QC met recht 
een succes worden genoemd. In totaal waren er 
1335 inschrijvingen uit 32 verschillende landen. 
Niet bepaald ‘kleinschalig’. Veel lof ook, niet 
alleen van de deelnemers, maar tevens van 
Minister De Graaf. "Dat maakt het de wallen 
onder je ogen meer dan waard," lacht Bianca. 
"Het was een onvergetelijke ervaring. Je ziet de 
chemie gewoon werken. Mensen pakten de bood
schap meteen op en de sfeer was ongekend goed. 
Om op de laatste avond tijdens het social dinner 
te zien hoe de dansvloer overvol liep met 
ambtenaren in strakke witte overhemden, armen 
en benen in de lucht; onbeschrijflijk! Ik zou het 
dan ook zo weer opnieuw doen...maar niet dit 
jaar!" "Het is vreselijk hard werken," gaat 
Marloes verder. "Je komt haast nergens anders 
meer aan toe. Je eet. drinkt en ademt conferentie; 
het spookt steeds maar door je hoofd. Het enige 
rustmoment voor mij was de woensdagavond tij
dens de repetitie van Brassband Rijnmond waar 
ik in speel. Even een paar uurtjes de knop om, 
heerlijk op mijn cornet spelen." "Mijn vriend 
riep een maand voor de conferentie de noodtoe- 
stand uit," zegt Bianca. "Hij regelde thuis alles, 
ik kon me helemaal op mijn werk storten. Helaas 
even geen sociaal leven. Maar het lukt je, het 
is een kwestie van samen blind op je doel 
afstevenen, kansen grijpen, en er iets mee doen."
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Kalender

Alumni-activiteiten op locatie

29 november
Bijeenkomst Alumnikring Brussel
Arthur's, Trierstraat 26 te Brussel

9 december
Bijeenkomst Alumnikring Amsterdam 
UvA, Herengracht 180-182 te Amsterdam

13 december
Startbijeenkomst Alumnikring Duitsland te Keulen 
(locatie nader te bepalen)

13 december
Borrel Alumnikring Maastricht 
(locatie nader te bepalen)

Voor het laatste nieuws en nadere informatie: 
ine.kuppen@ssc.unimaas.nl en 
www.alurnni.unimaas.nl

Algemeen 
november - december

11 november
NVMO congres te Egmond aan Zee.
Meer info: www.azm.nl

12 november
14c Maastrichts fiscaal symposium: "Conflicten met 
de fiscus?", Crowne Plaza Hotel te Maastricht.

17 november
CARIM Symposium 2004 te Maastricht.
Meer info: www.carim.unimaas.nl

27 november
UM Open Dag voor bacheloropleidingen

1-3 december
Internationaal Congres Rechten van het Kind: 
"Child Abuse and Neglect: The Facts, Meeting 
the Experts", te Leuven. Meer info: 
www.kindermishandeling.leuven.be/congres

3 december
GROW Science Day te Vaals. Meer info: 
www.grow.unimaas.nl 

10 december
UM Open Dag voor masteropleidingen

2005
9 april
UM Open Dag voor bacheloropleidingen

18-20 mei
2nd World Congress on Regenerative Medicine te 
Leipzig, Germany. Meer info: www.regmed.org

Promoties
november (onder voorbehoud)

4 november 12.00 uur 
Promotie drs. Ilse Janssen/FdG

"Social Cognition and Psychosis"Titel:

Promotor: prot. dr. J.J. van Os; co-promotor: 
dr. L. Krabbendam 

10 november 14.00 uur
Promotie drs. Katinka Hastenberg-v. Dongen/FdGW

"Translating Pain'
Promotores: prof. dr. H. Huijer Abu-Saad, prof. dr. 
M.P.F. Berger; co-promotor: dr. J.P.H. Hamers 

11 november 14.00 uur
Promotie drs. Vivienne van de Walle/FdG

"Longitudinal Auxology Evaluation 
of Maastricht Infants"

Promotor: prof. dr. C.E. Blanco 

12 november 12.00 uur
Promotie drs. Anton F. van der Kraaij/FdEWB

Titel: Pricing in Networks
Promotor: prof. dr. ir. C.P.M. van Hoesel 

12 november 16.00 uur
Promotie drs. Marjan Drukker/FdG 

Titel: "The Neighbourhood Matters
Promotor: prof. dr. J.J. van Os; co-promotor: prof, 
dr. Ch. Kaplan 

24 november 16.00 uur
Promotie drs. Jan-Willem Goossens/FdEWB

"Models and Algorithms for Railway 
Line Planning"

Promotores: prof. dr. ir. C.P.M. van Hoesel, prof, 
dr. L. Kroon, EUR

26 november 12.00 uur
Promotie drs. Margriet Kruijshoop/FdG

"Cardiovascular Abnormalities in 
Subjects with Type 2 Diabetes Mellitus 
Detected by Screening"

Promotor: prof. dr. T.W.A. de Bruin; co-promo- 
tores: mw. dr. E. Blaak, mw. dr. ir. E.J.M. Feskens 

26 november 16.00 uur
Promotie drs. Nicole Smeets/FdG

"Refining Indications for Mohs 
Micrographic Surgery in Treatment of 
Facial Basal Cell Carcinoma"

Promotor: prof. dr. H.A.M. Neumann, EUR; co-pro
motor: dr. G.A.M. Krekels, Catharina ziekenhuis 
Eindhoven

Inauguratie

19 november 16.30 uur
Inauguratie prof. dr. J.Th.J. van den Berg, 
hoogleraar in: Het parlementaire stelsel, rechts- 
normen en machtsverhoudingen, FdR

Bij het ter perse gaan van ContinuUM waren er nog 
geen promotie-data bekend voor de maand december. 
Hou AlumniNet in de gaten voor het laatste nieuws!

jubileum Studium Generate
In het academisch jaar 2004/2005 bestaat Studium 
Generate 25 jaar en dat wordt gevierd met een ge- 
varieerd programma! Meer informatie en de data van 
de activiteiten vind je op www.sg.unimaas.nl

mailto:ine.kuppen@ssc.unimaas.nl
http://www.alurnni.unimaas.nl
http://www.azm.nl
http://www.carim.unimaas.nl
http://www.kindermishandeling.leuven.be/congres
http://www.grow.unimaas.nl
http://www.regmed.org
http://www.sg.unimaas.nl


ort facultair nieuws_______
Faculteit der Geneeskunde

FdCW groeit gestaag

De FdCW blijft groeien. Bij aanvang van het acade- 

misch jaar 2004-2005 waren er zo’n 1100 studenten 

ingeschreven bij de faculteit. Dat is 27% meer dan in 

dezelfde periode in 2003!

Nieuw contract EPA

Op 24 juni jl. heeft de faculteit een nieuw contract 

getekend met het European Institute for Public 

Administration, een van de meest vooraanstaande 

adviesorganen van de Europese Commissie. Het 

contract heeft betrekking op de gezamenlijke uitvoe

ring van de reguliere, geaccrediteerde master European 

Public Administration (EPA).

Benoeming Universiteit Leiden

Prof. dr. Rob Zwijnenberg is per 1 September 2004 

voor 0,8 fte benoemd tot gewoon hoogleraar aan de 

Faculteit der Letteren van de Universiteit Leiden. De 

leerstoel heeft betrekking op de relatie tussen kunst 

en wetenschap. Rob Zwijnenberg blijft tevens ver

bonden aan de FdCW als bijzonder hoogleraar Kunst- 

geschiedenis in relatie tot de ontwikkeling van natuur- 

wetenschappen en techniek’.

Benoeming ISS

Prof. dr. Louk de la Rive Box, hoogleraar Internationale 

Samenwerking, is met ingang van 1 januari 2005 be

noemd tot rector van het Institute of Social Studies in 

Den Haag. Het ISS is een van de grootste academische 

instituten voor ontwikkelingsstudies ter wereld. In 

totaal hebben meer dan 10.000 studenten uit ruim 

too landen (voornamelijk ontwikkelingslanden en 

transitielanden) een studie gevolgd bij het ISS.

Inaugurele rede Maarten Doorman
Op vrijdag 19 november as. houdt 

prof. dr. Maarten Doorman, in 

het kader van zijn leeropdracht 
Journalistieke Kritiek van Kunst en 

Cultuur bij Mediastudies aan de 

Universiteit van Amsterdam, zijn 

inaugurele rede 'Kiekertak en Klotterbooke. Gedachten 

lover de canon'.

Franz Palm (Decaan), drs. Ingrid Wijk (Secretaris), prof, 
dr. Jos Lemmink (Onderzoek), prof. dr. Wim Gijselaers 

(Onderwijs), dr. Bertrand Candelon (Internationalisering 
en ICT), Bart Remmen (Student-lid).

Lustrum

Ter ere van het 20-jarig bestaan van de faculteit is op 

7 en 8 oktober een lustrumconferentie gehouden in het 
FdEWB-gebouw. Vele hoogleraren en medewerkers van 

de UM en andere universiteiten in het hele land gaven 
hun visie op het eigen vakgebied en bediscussieerden 

een breed scala aan onderwerpen. In aansluiting op deze 
conferentie en ter ere van de heropening van het volledig 

gerenoveerde faculteitsgebouw is op vrijdag 8 oktober 

een groots feest gegeven. Het feest werd in het faculteits

gebouw zelf gehouden en er waren verschillende optre- 

dens van onder andere twee DJ’s, High Voltage, Erwin 

(vaan't Merretkoer) en de Tuna Universitaria de 

Maastricht. Het feest was toegankelijk voor studenten, 

medewerkers, alumni en verdere genodigden.

Prof. dr. Antoon Koolen overleden

Op 2 oktober jl. is op 51-jarige leeftijd prof. dr. Antoon 

Koolen overleden, sinds 1987 hoogleraar Besliskunde 
aan de FdEWB. Prof. dr. Koolen heeft aan de wieg ge

staan van de opleiding Econometric, en deze voor een 

groot deel mede vormgegeven. Als leidinggevende van 

de sectie besliskunde was hij meer collega dan leider, 

die iedereen de vrijheid gaf te werken aan de leuke 

onderwerpen binnen het vak. In zijn onderzoek toonde 

hij een bijzonder gevoel voor toepassing van de beslis
kunde op het moment dat de tijd er rijp voor was. Hij 

heeft vele creatieve ideeen gehad op het gebied van 

beslissingsondersteunende systemen bij de opkomst 

van de computer, frequentietoewijzing bij de opkomst 

van GSM, en portfolio-opbouw in de financiering. Ook 
heeft hij enthousiast gewerkt aan de kwaliteit van het 

onderwijs. Hij had altijd tijd voor studenten, om ge- 

duldig uitleg te verschaffen over de vele onderwerpen 
in de besliskunde en informatica. Bovenal was hij een 

aimabel mens met open 00g en oor voor de problemen 

van anderen, zelfs toen de zijne vele malen groter 

waren. Antoon Koolen zal zeer gemist worden.

Inschrijvingen

Per 23 September 2004 waren de inschrijvingsaan- 

tallen voor het eerste jaar van de bachelorprogramma’s

VENI-Subsidies

Aan de FdG zijn VENI-subsidies toegekend aan: dr. 

M. Koritzinsky, voor het project “The Role of Integrated 

Stress Response in Determining the Tolerance of Tumor 
Cells to Cycling Oxygen’; dr. G. Gerrits, voor het project 

‘Language Processing of Young Children with Low 
Access to Auditory Sensory Information: The Perceptual 

Organisation of Language in the First Years following 

Cochlear Implant or Hearing Aid Use’; en dr. J. Plat, 
voor het project ‘Nutritional Elevation of Intestinal 

Derived apoA-i; A New Strategy to Lower CHD Risk’.

Jubileum The Network: TUFH

<Hthe network
v TOWARDS UNITY FOR HEALTH

The Network: Towards Unity for Health (The Network: 

TUFH) viert dit jaar haar 25-jarig jubileum. Deze 

wereldwijde organisatie - bestaande uit 162 institu- 
tionele en 108 individuele leden in 68 landen, waarvan 
45 ontwikkelingslanden - staat al 25 jaar paraat voor de 

bevordering van de gezondheid in de samenleving. 

Voor een groot deel van haar bestaan heeft The 
Network: TUFH getracht opleidingen in de gezond

heidszorg te stimuleren zich meer te orienteren op 
de hun omringende samenleving. Het wereldwijd 

uitwisselen van nieuwe ideeen en ervaringen is het 
belangrijkste middel om de doelstellingen van The 

Network: TUFH te realiseren. Daartoe wordt er jaar- 

lijks op een andere plek op aarde een conferentie 
gehouden, zijn er werkgroepen opgericht die voor The 
Network: TUFH belangrijke onderwerpen behandelen, 

wordt driemaal per jaar het wetenschappelijk tijdschrift 
Education for Health uitgebracht en tweemaal per jaar 

een Newsletter. Er is een interactieve website 

(www.the-networktufli.org), er zijn e-maildiscussie- 
lijsten en er wordt maandelijks een ‘e-mail alert’ naar 

zo'n 6.500 adressen over de hele wereld gestuurd. Het 

secretariaat van de organisatie is in de FdG van de 

Universiteit Maastricht gevestigd.

Onderscheiding

Prof. dr. R. Donckerwolcke, hoofd van de afdeling 

Kindergeneeskunde van het azM, heeft de gouden 
medaille van de Geneeskundefaculteit van de Katholieke

als volgt: Economics 401, International Business 402, 
Fiscal Economics 40 en Econometrics 30, in totaal 873.

Universiteit Leuven ontvangen. Hij kreeg de onderschei

ding voor zijn grote verdiensten voor de geneeskunde.

Nieuw faculteitsbestuur Voor de masterprogramma’s hebben zich 75 nieuwe Donckerwolcke was werkzaam in onder meer het

Per 1 September heeft de FdEWB een nieuw faculteits

bestuur. Dit bestaat uit de volgende personen: prof. dr. 

studenten ingeschreven. (Bron: Bureau Inschrijvingen, 

StudentenServiceCentrum)

Kinderziekenhuis in Utrecht en het academisch zieken

huis in Calgary. Sinds 1998 werkt hij bij het azM.

http://www.the-networktufli.org


Faculteit der
Cezondheidswetenschappen

Nieuwe masteropleidingen aan de FdGW

In September 2005 start aan de FdGW de tweejarige 
Health Sciences Research master. Deze Master of 

Philosophy is een breed georienteerde opleiding voor 
toekomstige onderzoekers op het gebied van gezondheid 

en gezondheidszorg, en is binnen Nederland nniek 

in zijn soort. Binnen de master kan worden gekozen 

voor een van de volgende profielen: (Klinische) 
Epidemiologie. Health Technologie Assessment of 

Sociale Wetenschappen. Afhankelijk van de doehnatig- 

heidstoets van het Ministerie van Onderwijs, Cultuur en 

Wetenschap gaat in September 2005 ook de masterop

leiding Advanced Clinical Nurse Specialist (ACNS) van 

start. Deze masteropleiding leidt BIG-geregistreerde ver- 

pleegkundigen met een relevante HBO-opleiding in de 

gezondheidszorg op tot academische professionals op 

een specifiek gebied van de verpleegkunde. Gestart 

wordt met de specialisaties diabetes mellitus, hartfalen 

en astma/COPD. Meer informatie over deze master

opleidingen is te vinden in de bijlage voor FdGW-alunmi 

‘Sanitas et Scientia’ of via www.fdgw.unimaas.nl. Je kunt 

ook contact opnemen met de afdeling PR & Voorlichting 
(043-388 1977).

Europese subsidie NUTRIM 

m il rim 
I lull I I

Afgelopen juni kende de Europese Commissie een sub

sidie van 14,5 miljoen euro toe aan een grootschalig

Europees onderzoek naar de relatie tussen overgewicht 

en erfelijkheidsfactoren. Dit DiOGenes-project (Diet,

Obesity and Genes) is een uniek samenwerkingsver- 

band tussen wetenschappelijke instellingen en de 
oedingsmiddelenindustrie. Onderzoeksinstituut

NUTRIM treedt op als penvoerder van het project. 

Hoogleraar Humane Voeding. prof. dr. Wim Saris, 
is de coordinator van het project.

Faculteit der Psychologie

fMRI introduction course

' ” Van 17 tot en met 20 november vindt 
^1 er een fMRI introduction course 

plaats aan de Universiteitssingel 40. 

De cursus is een samenwerkings- 

verband tussen prof. Robert Savoy, 
directeur van het Athinoula A.

Martinos Center for Biomedical Imaging in Charlestown 

(USA) en het Brain Innovation and Maastricht Brain 
Imaging Center (M-BIC). Meer informatie kan worden 

verkregen bij M-BIC: dr. Elia Formisano, executive 
manager (e-mail: e.formisano@psychology.unimaas.nl) 

en prof. dr. Rainer Goebel, director (e-mail: 

r.goebel @ psychology, u nimaas.nl).

Onderzoekers publiceren in internationaal 

toonaangevend tijdschrift

Vier onderzoekers publiceerden 

belangwekkende onderzoeksresul

taten in het toonaangevende weten

schappelijke tijdschrift Neuron. Het 

gepubliceerde artikel beschrijft het 

mechanisme waarmee geschreven 

en gesproken taalinformatie (respectievelijk letters en 
spraakklanken) in de hersenen worden geassocieerd. Dit 

mechanisme kon worden ontrafeld door de toepassing 
van de relatief nieuwe beeldvormingstechniek fMRI 

(functionele magnetische resonantie imaging). Hiermee 

is de basis gelegd voor nader onderzoek naar de neuro- 

logische oorzaak van dyslexie. Geinteresseerden kunnen 

een pdf-file van het artikel opvragen bij Nienke van 
Atteveldt (e-mail: n.vanatteveldt@psychology.unimaas.nl) 

(Referentie: Nienke van Atteveldt, Elia Formisano. Rainer 

Goebel, and Leo Blomert (July 22, 2004). Integration of 

letters and speech sounds in the human brain. Neuron, 

Vol. 43, 271-282.) (foto: eerste auteur Nienke van 
Atteveldt)

Faculteit der Rechtsgeleerdheid

Visitatierapport

Deze zomer heeft de Visitatiecommissie Juridisch 

onderwijs wederom haar rapport uitgebracht. Het 

juridisch onderwijs aan de UM is overwegend positief 

beoordeeld. De commissie was te spreken over onder 

meer het kleinschalige onderwijs, het vaardigheden- 

onderwijs en de bibliotheekvoorzieningen. De Maas

trichtse faculteit eindigt na Groningen en Nijmegen 
op de derde plaats.

Congres Rechten van het kind

Van 1 tot en met 3 december 2004 wordt te Leuven de 

internationale conferentie "Child Abuse and Neglect: The 
Facts, Meeting the Experts" gehouden. Een van de sprekers 

is prof. mr. Jan Willems, die als universitair docent 

Internationaal Recht verbonden is aan de Universiteit 

Maastricht en daarnaast bijzonder hoogleraar Rechten van 
het kind is, aan de VU te Amsterdam. Meer informatie 

vind je op www.kindermishandeling.leuven.be/congres

Afscheid
Op 1 oktober jl. heeft prof. mr. 

Ties Prakken haar afscheidsrede 

gehouden. De titel van haar rede 
luidde: "Als drie honden vechten 

om een been - Over strafrecht- 

spraak, verdediging en de media en 

hun onderlinge betrekkingen". (foto: Ties Prakken) 

Op 22 oktober jl. heeft prof. mr. Nico Roos zijn 

afscheidsrede gehouden met de titel "Nederland 

Nee-derland! Een Europees pleidooi tegen een pseudo- 

democratisch geconstitueerde EU-bureaunatie".

14c Maastrichts Fiscaal Symposium

Fiet 14c Maastrichts Fiscaal Symposium zal op vrijdag 

12 november 2004 worden gehouden in het Crowne 

Plaza Hotel te Maastricht. Het onderwerp van het sym

posium is: Conflicten met de fiscus? Inschrijfformulieren 

zijn verkrijgbaar via het secretariaat Belastingrecht, 

e-mail: anja.aelmans@belastr.unimaas.nl

Post Academisch Onderwijs

In de komende maanden organiseert het Bureau Post

academisch Onderwijs van de Faculteit der Rechts

geleerdheid van de Universiteit Maastricht de volgende 
cursussen:

• Nieuw Recht II voor het arrondissement Maastricht: 

maandag 29 november, 6 december en 13 december:

• Verdiepingscursus Jeugdstraf(proces)recht:

11 november 2004:

• Advocaat en mediation - advocaat in mediation:

17 november 2004;

• Overheidsbesluiten als onrechtmatige overheidsdaden: 
18 november 2004;

• Actualiteiten ondernemingsrecht: 1 december 2004:
• Schuldsanering: 7 december 2004;

• Actualiteiten internationaal personen- en familierecht: 
9 december 2004.

Oud-studenten van de Faculteit der Rechtsgeleerdheid 

van de UM ontvangen io% korting op de cursusprijzen. 

Wellicht een extra reden om de cursussen bij te wonen! 

Voor meer informatie kun je contact opnemen met het 

PAO-bureau: telefoon 043-388 3273, fax 043-388 4902, 

e-mail: marlie.sprengers@facburfdr.unimaas.nl, 

internet: www.rechten.unimaas.nl/burpao

Contactpersoon voor alumni

De contactpersoon voor de alumni 

van de juridische faculteit is Ellen 

(deKrom-)van Hezik. Zij is te 
bereiken via e-mail: ellen.

vanhezik@facburfdr.unimaas.nl

http://www.fdgw.unimaas.nl
mailto:e.formisano@psychology.unimaas.nl
nimaas.nl
mailto:n.vanatteveldt@psychology.unimaas.nl
http://www.kindermishandeling.leuven.be/congres
mailto:anja.aelmans@belastr.unimaas.nl
mailto:marlie.sprengers@facburfdr.unimaas.nl
http://www.rechten.unimaas.nl/burpao
mailto:vanhezik@facburfdr.unimaas.nl


Nieuws van het Alumnibureau

Dagelijks krijgen we bij het Alumnibureau het verzoek voor een ‘wie-is-wie’ 
gids. Niets is immers leuker dan op te zoeken waar je studiegenoten en in
middels mede-alumni terecht zijn gekomen. Om jezelf ervan te overtuigen dat 
je het zo slecht nog niet hebt gedaan, om te ontdekken dat de ‘clown van de 
klas’ ook eindelijk serieus is geworden, maar vooral ook om te zien waar Jantje 
of Klara tegenwoordig wonen en hun brood verdienen. Een goed netwerk is 
immers het halve werk bij het nastreven van een voorspoedige carriere.

Als universiteit heb je de plicht om het contact met je alumni te onderhouden; 
als Alumnibureau de taak om vooral ook het onderlinge contact tussen je 
afgestudeerden te bevorderen en te stimuleren. Om zo op een indirecte, maar 
zeer effectieve wijze een bijdrage te leveren aan de loopbaanontwikkeling. 
Daar hoort ook de totstandkoming van een wie-is-wie gids bij. Maar net zoals 
je als afgestudeerde soms een steuntje in de rug kunt gebruiken, zo ook zou 
een handje hulp 6ns wel van pas kunnen komen.

Naast het technische verhaal rondom een dergelijke digitale gids is er immers 
nog een ander belangrijk aspect: inhoud. Om een wie-is-wie gids volledig tot 
zijn recht te laten komen, moeten we over voldoende informatie beschikken. 
Het is daarom van groot belang dat je via AlumniNet (www.alumni.unimaas.nl) 
je persoonlijke gegevens controleert, eventueel wijzigt en vooral aanvult. 
Zonder inhoud immers geen wie-is-wie gids. Geef dan ook je adreswijzigingen 
door, voer je werkgegevens en je functie in en laat ons weten op welke 
gebieden je inhoudelijk betrokken wilt zijn bij de Universiteit Maastricht. 
Je persoonlijke gegevens worden natuurlijk uiterst vertrouwelijk behandeld, 
en te zijner tijd kun je aangeven of je wel wilt worden opgenomen in de gids 
en zo ja, met welke gegevens.

We hopen dat de wie-is-wie gids snel in het leven kan worden geroepen. 
Jouw inbreng zal ons daar zeker bij helpen. In de tussentijd kun je via 
AlumniNet wel al op zoek gaan naar andere UM alumni. Ga daarvoor naar 
www.alumni.unimaas.nl en klik boven aan de pagina op ‘Zoek andere alumni’. 
Je kunt onder andere zoeken op naam, land, opleiding, startjaar studie en 
het jaar van afstuderen. Je hebt dan wel je persoonlijke toegangscode nodig. 
Heb je die niet of ben je hem vergeten, stuur ons dan even een mailtje: 
alumni@ssc.unimaas.nl

Alumniplatform
Communicatie & Relatiebeheer/SSC
Ine Kuppen
Telefoon: 043-388 3539
Telefax: 043-388 3538
E-mail: ine.kuppen@ssc.unimaas.nl

Nicole Hanssen
Telefoon: 043-388 3200
Telefax: 043-388 3538
E-mail: n.hanssen@ssc.unimaas.nl

Denis Ancion
Telefoon: 043-388 3246
Telefax: 043-388 3538
E-mail: denis.ancion@ssc.unimaas.nl

Faculteit der Aigemene Wetenschappen
Peter Brouwers
Telefoon: 043-388 3380
Telefax: 043-388 4906
E-mail: PR-fdaw@facburfdaw.unimaas.nl

Faculteit der Cultuurwetenschappen
Hannie Spronck
Telefoon: 043-388 3149
Telefax: 043-388 4917
E-mail: hannie.spronck@fdcw.unimaas.nl

Faculteit der Economische Wetenschappen
en Bedrijfskunde
Ellen Krijnen
Telefoon: 043-388 3860
Telefax: 043-388 4949
E-mail: e.krijnen@efb.unimaas.nl

Faculteit der Geneeskunde
Jan Glatz
Telefoon: 043-388 1208
Telefax: 043-388 4574
E-mail: glatz@gen.unirnaas.nl

Faculteit der Gezondheidswetenschappen
Linda Janssen
Telefoon: 043-388 1977
Telefax: 043-367 0944
E-mail: l.janssen@facburfdgw.unimaas.nl

Faculteit der Psychologie
Willie Schipper
Telefoon: 043-388 1871
Telefax: 043-388 4199
E-mail: w.schipper@psychology.unimaas.nl

Faculteit der Rechtsgeleerdheid
Ellen van Hezik
Telefoon: 043-388 3344
Telefax: 043-388 4902
E-mail: ellen.vanhezik@facburfdr.unimaas.nl

Tot gauw in de UM wie-is-wie alumnigids!

Namens het Alumnibureau.
Ine Kuppen
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"UM does Manhattan"
Rene Verspeek had het er al over in zijn voorwoord: 

een andere kijk op de wereld hebben, je blik ver- 

ruimen, belangrijke items voor elk onderdeel van een 

moderne samenleving. Maar zeker voor een univer

siteit. Dat ook het UM Alumnibureau grenzen 

verlegt, wisten we al door de oprichting van 

alumnikringen in onder andere Brussel, Londen en 

New York. Maar met name de laatstgenoemde gaat 

in 2005 nog een stapje verder. Dan wil Alumnikring 

New York namelijk samen met de Universiteit 

Maastricht meedoen aan de New York Marathon!! 

hi november 2005 wil Alumnikring New York 
niet alleen de VS alumni maar ook alle andere 
(bijna) afgestudeerden uitnodigen om samen met 
de UM deel te nemen aan deze unieke sport- 
wedstrijd in The Big Apple. Een uitzonderlijke 
gebeurtenis die vooraf zal worden gegaan door 
een UM brede, wereldwijde New York Alumni 
Meeting; dit alles georganiseerd door ons 
enthousiast alumnicomite in New York en 
natuurlijk het UM Alumnibureau.

Om tijdig met de organisatie en eventuele spon
soring te kunnen beginnen (en dan hebben we het 
nog niet eens over de nodige uurtjes training), is 
het essentieel dat we weten op hoeveel mensen we 
mogelijk kunnen rekenen. Lijkt het je wat om 
samen met de U M de grote oceaan over te steken 
en de straten van Manhattan onveilig te maken? 
Trek dan vandaag nog je sportschoenen aan 
en neem contact op met ondergetekenden! 
Suggesties en ideeen zijn uiteraard welkom.

Natuurlijk kun je ook slechts een deel van de 
marathon meedoen en ben je tevens welkom 
om vanaf de zijlijn onze lopers aan te komen

moedigen. We kijken uit naar je reactie en 
hopen snel de concrete plannen bekend te 
kunnen maken!

Namens het UM Alumnibureau.
Ine Kuppen
E-mail: ine.kuppen@ssc.unimaas.nl
Tel.: 043-388 3539

Namens Alumnikring New York, 
Xander Wehrens
E-mail: xw8o@columbia.edu

Voor meer informatie over de New York
Marathon kun je alvast een kijkje nemen op
www.nycmarathon.org

alumni
September
drs. Debby Koonen/FdG

Titel: "Acute and Chronic 

Regulation of CDj6-Mediated 
Fatty Acid Uptake by Rat Heart 
and Skeletal Muscle"

drs. Brenda Frederiks/FdGW 

Titel: "De rechtspositie van 

mensen met een verstandelijke 
handicap"

drs. Susanne Balter/FdG

Titel: "Galvanic-Induced Body 
Sway"

drs. Maarten Bak/FdG 

Titel: "Coping Matters in 

Psychosis. Bleuler's Right"

drs. Walter Hendriks/FdEWB 
Titel: "Top Management Team 

Diversity and Firm Performance. 

An Empirical Research into IT 
Firms"

drs. Astrid Reubsaet/FdGW 

Titel: "Development and 

Evaluation of a School-Based 

Organ Donation Education 
Programme"

Oktober
drs. Pauline Aalten/FdG

Titel: "Behavioral Problems in 

Dementia: Course and Risk 
Factors"

drs. Ivo Aben/FdG

Titel: "Post-Stroke Depression; 

The Need for a Biopsychosocial 
Approach"

drs. Mindel van de Laar/FdEWB 

Titel: "Dutch Direct Investments 

in Central and Eastern Europe 
and Central Asia"

Aan de Universiteit Utrecht 

promoveerde: 

drs. Sonja Kruisinga 

Titel: "(Non-)Conformity in 
the 1980 UN Convention on 

Contracts for the International 

Sale of Goods: A Uniform 
Concept?"

Aan de Erasmus Universiteit 

Rotterdam promoveerde: 

drs. Bert Jan ten Tije 

Titel: “Drug-Interaction and 

Formulation Aspects of Taxanes 
in the Treatment of Cancer"

Aan de Universiteit Twente 

promoveerde: 

drs. Rita Struhkamp 

Titel: "Dealing With Disability: 

Inquiries into a Clinical Craft"

drs. Chantal Beerens- 

Heijnen/FdG

Titel: “The Interaction of 

Flavonoids with the NO’-System"

drs. Anton van de Vusse/FdG 

Titel: "A CRPS TRIPTYCH; 
Studies on Diagnosis, 

Pathogenesis and Treatment 

of the Complex Regional 
Pain Syndrome"

In deze rubriek willen wij een overzicht geven van alle UM alumni die, hetzij 

in Maastricht, hetzij elders, promoveren. Mocht je aan een andere universiteit 

promoveren, laat het ons dan weten!

Stuur een e-mail naar: alumni@ssc.unimaas.nl. of bel 043-388 3196.
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^bijeenkomst: 

bijeenkomst Utrecht.

2j september 2004

umnikringen
Alumnikring Brussel:
Nederbelgen in het hart van Europa
Een van de eerste buitenlandse alumnikringen was Alumnikring Brussel. 
Haar oprichtingsbijeenkomst vond plaats op 24 november 2003, boven op het 
winderige dak van een Brussels hotel. Deze eerste ontmoeting kende een hoge 
opkomst zo'n 120 enthousiaste alumni hieven het glas op de nieuwe kring. 
Een succesvolle opening! Maar er wonen en/of werken natuurlijk nog meer 
alumni in Belgie. Zo bevinden zich een paar honderd ‘echte' Belgen onder de 
UM alumnibevolking, maar mag ook het aantal autochtone Nederlanders in 
Belgie - de zogenaamde Nedei belgen - niet worden onderschat.

Europa
Een groot aantal alumni in Belgie is geconcentreerd in en random de meer- 
voudige hoofdstad Brussel. Meervoudig, want Brussel is niet alleen de hoofd- 
stad van Belgie, maar volgens velen ook de officieuze hoofdstad van Europa. 
Brussel heeft een grote aantrekkingskracht op jonge academici van vrijwel alle 
Europese universiteiten. Het politieke karakter van de stad, die de belangrijkste 
instellingen van de Europese Unie huisvest, maakt dat men hier vooral 
afgestudeerden aantreft van de juridische en economische faculteiten. 
Daarvan is er een aantal werkzaam bij de Europese Instellingen of heeft er 
dagelijks beroepsmatig mee te maken. Maar natuurlijk is niet iedereen alleen 
maar bezig met de Europese Unie: Belgie is een prachtig land om in te leven, 
en de gemoedelijke inslag van de doorsnee Belg maakt het tot een populair 
werk- dan wel woonland. Uiteraard vergt dat wel enig aanpassingsvermogen 
van ons Nederlanders. Maar al te vaak wordt gedacht “we spreken dezelfde taal, 
dus is Belgie net Nederland". Niets is minder waar. De taal is eerder het enige 
wat we gemeenschappelijk hebben met de zuiderburen...en dan nog zijn 
woorden als “borrelen" en "bitterbal" in Vlaamse kringen onbekend.

Borrelen in Brussel
Hoewel Brussel een belangrijke nestplaats is voor Maastrichtse alumni, heeft een 
grote groep elders in het Belgenland onderdak gevonden. Vooral de grensregio 
herbergt een behoorlijk aantal afgestudeerden, niet zelden van Belgische afkomst. 
Vanzelfsprekend worden ook die alumni tot Alumnikring Brussel gerekend; of je 
nu Wilsele-Putkapel, Erps Kwerps of Zottegem als thuishaven hebt!

Voor de bijeenkomsten van de alumnikring lijkt Brussel echter de meeste 
mogelijkheden te bieden. Netwerken is in Brussel, met zijn hoge borrel- en 
receptiedichtheid, een tweede natuur van de professionele bevolking (Brussel 
huisvest zo'n 15.000 professionele lobbyisten!). En netwerken met gelijkge- 
stemden komt zeker ook van pas voor alumni die op zoek zijn naar een baan. 
Een eerste gespreksonderwerp ligt voor ons UM’ers immers voor de hand!

"Kunnen we eens praten?"
Dit laatste biedt meteen een aanknopingspunt voor de volgende bijeenkomst: 
hiervoor is het hoog tijd, want inmiddels is er bijna een jaar verstreken sinds

Namens Alumnkring Brussel, 
Mathijs Peters

n« Brussel Canute, van links naar rechts: Caroline Jonker, Peter van der Hijden. Mathijs Peters, 
Simona Maassen, Irene Janssen, Jeroen Jansen en Rik Servais. Niet op de foto: Elke Leenders.

de oprichtingsbijeenkomst. Onlangs kwam een met veel vers bloed uitgerust 
Alumnicomite bij elkaar om eens na te denken over de volgende stappen. 
Al snel werd onderkend dat het hoogtepunt voor de meeste bezoekers van de 
activiteiten toch ligt in de informele omgang met elkaar tijdens de na-borrel. 
Om toch niet te lichtvoetig te zijn. hebben we besloten om jaarlijks twee 
bijeenkomsten met een inhoudelijk thema te organiseren. Met netwerk- 
gelegenheid in de vorm van een borrel, dat wel natuurlijk.

De eerstvolgende bijeenkomst zal plaatsvinden op maandagavond
29 november en heeft de welluidende titel meegekregen: "Kunnen we eens 
praten? Recruitment en Executive Search nader belicht". Een inhoudelijk 
deskundige zal de toehoorders meevoeren in de bloeiende en boeiende wereld 
van headhunting.

Ter afronding een kort punt van orde: de officiele naam van onze kring, op die 
winderige novemberavond, was Alumnikring Brussel/Belgie. Maar vanwege 
het bovenstaande, en om aan te sluiten bij de naamgeving van andere kringen, 
gaan we voortaan verder als "Alumnikring Brussel".

We hopen in november op weer een grote opkomst: de leden van het 
Alumnicomite zijn in elk geval vol enthousiasme!

SevenUM: Oudste UM alumnikring 
op weg naar eerste lustrum
In januari 2000 is de oprichting van SevenUM, de eerste officiele alumnikring 
van de Universiteit Maastricht, een feit. De gekozen naam symboliseert de zeven 
faculteiten van de UM en is tevens een dorp in deze alumniregio, die zich uit- 
strekt over heel Noord- en Midden-Limburg. Zeven UM-alumni, woonachtig in 
de regio Noord- en Midden-Limburg, bieden zich spontaan aan om Alumnikring 
SevenUM van de nodige "bubbels" te voorzien. Zij zien het als hun taak om bij te 
dragen aan het bevorderen van goede contacten tussen alumni. Dit gezond klop- 
pend "hart" van de alumnidub wordt regelmatig voorzien van vers bloed. Enkele 
leden zijn al vanaf het begin betrokken bij deze enthousiaste club. Nu, bijna vijf 
jaar later, heeft SevenUM een vaste plek verworven bij de ruim 1000 alumni in 
haar regio. Tijd voor een overzicht van wat was, is en komt.

’3

SevenUM organiseert twee keer per jaar aansprekende activiteiten voor UM- 
alumni (en andere geinteresseerden) in Noord- en Midden-Limburg. Deze 
activiteiten varieren van lezingen tot bezoeken aan bedrijven of instellingen.

VOOR DE MEEST ACTUELE INFORMATIE OVER DE ALUMNIKRINGEN, GA NAAR www.alumni.unimaas.nl

http://www.alumni.unimaas.nl


Enkele voorbeelden:
• Het indrukwekkende bezoek aan de TBS kliniek 

De Rooyse Wissel in Oostrum duwde alumni met de neus 
op de feiten hoe het is om in zo’n instituut te leven en te 
werken.

• De interactieve lezing van Robert Benninga schudde 
de alumni wakker en raadde ons aan om dagelijks vol 
overtuiging ‘I love you. Tiger!' in de spiegel te zeggen.

• Hans Versnel (van Management Drives) verzorgde 
een lezing over Management Drives, waarna Jo Ritzen 
(onze voorzitter van de UM) en Jan Schrijen (burge
meester van de gemeente Venlo) aan een zorg- 
vuldige en rake analyse werden onderworpen.
Beide heren hebben zich op een leuke manier

1 aardig blootgegeven.
• In twee themabijeenkomsten over de Zorg in 

|L Noord-Limburg, waarbij belangrijke zorgleve- 
ranciers in de regio him medewerking graag 

hebben verleend, werd verhit gediscussieerd over actuele 
onderwerpen in de zorg. Hierbij waren de verzekeraars CZ Groep en VGZ, het 
Vie Curie Ziekenhuis in Venlo, de Regionale Huisartsenvereniging Noord- 
Limburg, arbodiensten de Arbo Unie en ArboNed en het verpleeghuis van 
de streek Zorggroep Noord- en Midden-Limburg, nauw betrokken.

Zoals uit bovenstaande voorbeelden blijkt, biedt SevenUM "voor elk wat wils". 
Interessante onderwerpen uit diverse vakgebieden, gecombineerd met gezel- 
ligheid. De deelnemers zijn enthousiast en de activiteiten worden over het 
algemeen goed bezocht. Naast het met elkaar in contact brengen en houden 
van alumni, streeft SevenUM eveneens naar samenwerking met regionale 
bedrijven en instellingen. De belangrijkste redenen hiervoor zijn:
• Het bijdragen aan de ondersteuning en ontwikkeling van de regio.

Lokale bedrijven en instellingen willen graag toegang krijgen tot kennis 
en ervaring die voor hen anders niet bereikbaar zou zijn.

• Support van huidige UM studenten. UM studenten weten vaak niet dat 
er naast de deur vele ongekende mogelijkheden zijn voor stageplaatsen, 
afstudeeropdrachten of andere zaken die een toegevoegde waarde bieden 
aan hun studie.

• SevenUM wil en kan een brugfunctie tussen Universiteit Maastricht en 
bedrijven vervullen en samenwerking organiseren.

Het is onze ambitie om deze samenwerking met regionale bedrijven en 
instellingen nog beter vorm te geven. Dit gebeurt in samenspraak met de 
UM vestiging in Venlo.

Ook dit winterseizoen kent weer een boeiende activiteitenkalender. Zo vond er 
op 5 november jl. een bedrijfsbezoek aan de grootste werkgever in de regio Oce 
Technologies B.V plaats en zal op 19 januari 2005 (datum is nog onder voorbe- 
houd) een spannende debating avond a la het Lagerhuis worden gehouden. Dit 
laatste wordt een extra feestelijke gelegenheid, omdat de Vestiging Venlo van 
de UM haar eerste Lustrum met alumni wil vieren!

Kortom, na vijf jaar staat SevenUM duidelijk op de kaart bij de alumni in 
Noord- en Midden-Limburg. Ook de komende jaren zetten wij ons in om 
alumni en regionale organisaties interessante, gezellige en goed bezochte

Het SevenUM comite, van links naar rechts: Gerard Dirven, Victor Mostart, Lilo Crashom. 

Bernd Steinmann, Saskia van Leeuwen, Jos Valks, (foto: Gerard van Leeuwen)

bijeenkomsten te bieden. Heb je suggesties, opmerkingen of ideeen, 
laat het ons weten via info@umvenlo.nl of akimni@ssc.unimaas.nl 
Een hartelijke groet aan alle UM alumni en alumnikringen vanuit 
Noord- en Midden-Limburg!

Het Seven UM comite

Debatteren in Amsterdam!
Na het succes van de vorige borrels opende Alumnikring Amsterdam op 
23 september jl. het alumniseizoen met een borrel voor de Amsterdamse oud 
UM-studenten. Wellicht door het slechte weer was het ditmaal minder druk 
dan de vorige keren, maar het maakte het niet minder gezellig. Er werd weer 
volop genetwerkt onder het genot van een overheerlijke borrel. Alumnicomite 
Amsterdam zal dan ook zeker weer op korte termijn een nieuwe borrel orga
niseren. Maar er is ook aandacht voor wat serieuzere zaken. In het voorjaar van 
2005 willen we dan ook van start gaan met een nieuwe reeks informatieve 
bijeenkomsten, die een sterk interactief karakter zullen hebben. Als kick-off 
wordt er gedacht aan een Spaanse thema-avond met bijbehorende dans, drank 
en eten. Meer hierover op korte termijn.

Op dit moment gaat alle aandacht uit naar de organisatie van de nieuwe 
najaarsbijeenkomst op 9 december as., met deze keer het Nederlands voorzit- 
terschap van de EU als thema. Er zal een aantal politick prominente sprekers 
worden uitgenodigd, die met elkaar in debat gaan over pittige stellingen 
betreffende het huidige EU-beleid.

Hopelijk mogen wij je wederom in groten getale verwelkomen!

Namens Alumnikring Amsterdam, 
Pascal Bovens

Een blik vooruit!
De UM Alumni worden de komende tijd weer met open armen verwelkomd 
in Brussel op 29 november as., in Amsterdam op 9 decetnber as. en in 
Noord-Limburg op 19 januari 2005 (onder voorbehoud). Bovendien kent 
dit seizoen de start van wederom een nieuwe buitenlandse kring, en wel 
Alumnikring Duitsland op 13 december as. te Keulen! Voor meer informatie 
en inschrijving kun je AlumniNet bezoeken (www.alumni.unimaas.nl) of 
contact met ons opnemen via alumni@ssc.unimaas.nl
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Na een jaar als onderzoeksassistent in Duitsland te hebben doorgebracht, begon ik 
in oktober 2002 aan de Master in de Neurowetenschappen in Oxford, Engeland. 
Deze periode bood me niet alleen de mogelijkheid om mijn kennis van de biologische 
aspecten van gedrag verder uit te diepen, maar stelde me tevens in staat om eens rustig 
na te denken over het onderwerp van mijn PhD. Inmiddels ben ik alweer bijna een 
jaar bezig met mijn promotieonderzoek op het gebied van taalproblemen bij kinderen 
met het Down syndroom. Dat onderzoek bestaat grof gezien uit twee delen en ik maak 
dan ook deel uit van twee onderzoeksgroepen: OSCCI (Oxford Study of Children’s 
Communication Impairments) binnen de Faculteit der Psychologie, en Neuro
pathology binnen de Faculteit der Klinische Neurologie. De ene helft van het onder
zoek is gericht op het identificeren van problemen in de spraakwaarneming bij 
kinderen met het Down syndroom en hoe dit relateert aan hun taalvaardigheden.
De andere helft omvat post-mortem analyse van hersenmateriaal van personen met het 
Down syndroom. Hierbij hoop ik de neuro-anatomie onder de loep (microscoop) te 
nemen van gebieden waarvan men denkt dat ze belangrijk zijn voor taalperceptie. 
De eerste paar weken dat ik in Oxford was, had ik het gevoel dat ik constant in een 
museum rondliep. De overvloed aan prachtige gebouwen en oude tradities was 
enigszins overweldigend. Het vreemdste vond ik nog dat er in deze oude gebouwen 
cutting-edge onderzoek wordt gedaan. Een apart contrast. Ik moest ook wel even 
wennen aan het academische leventje hier. Ten eerste is er het college systeem. Er zijn 
in Oxford meer dan dertig colleges. Iedere student is aan een van deze colleges ver
bonden en een groot deel van het sociale leven vindt binnen deze muren plaats. 
Bovendien wonen en eten veel studenten in het college en wordt hier voor bachelor- 
studenten ook het onderwijs verzorgd. Zelf maak ik deel uit van St. Hilda’s College, het 
enige "women only" college in Oxford. In het begin wist ik niet zo goed wat ik daarvan 
moest denken. Ik vreesde dat er een girlie gossip of feministisch cultuurtje zou hangen. 
Maar integendeel; er heerst juist een open, vriendelijke en supportive sfeer en dat bevalt 
me buitengewoon goed. Dan zijn er natuurlijk ook de ‘aparte’ Oxfordse tradities. 
Examen doe je bijvoorbeeld niet in een sporthal in je spijkerbroek, maar in een van 
de mooie oude gebouwen (de Examination Schools) in gown. Deze toga draag je ook 
naar officiele diners waar bovendien Latijn wordt gesproken. Ook de diploma- 
uitreiking wordt in het Latijn uitgevoerd en natuurlijk draagt ook hier weer iedereen 
de toga die hoort bij zijn of haar positie binnen de universiteit.
Oxford is een prettige stad om in te wonen. Groot genoeg om gevarieerd en interessant 
te zijn en klein genoeg om overal met de fiets naar toe te kunnen. (Mijn Nederlandse 
‘opoe’ fiets krijgt overigens veel bekijks; de meeste mensen denken dat hij uit een anti- 
quariaat komt!) Ook ben ik in een mum van tijd buiten de stad om zo op mijn racefiets 
van de gemoedelijke countryside te kunnen genieten. En als ik me verveel, dan is 
Londen nog geen uur hier vandaan.
Wat de Engelse cultuur betreft, moet ik toegeven dat het me verbaasde dat bepaalde 
cliches toch elke keer weer worden bevestigd. Het in de rij op de bus wachten (wat ik 
trouwens erg waardeer), de preutsheid, de soms omzichtige manier van het met elkaar 
omgaan. Maar over het algemeen voel ik me hier goed thuis. Ook het Engelse pub- 
leven van even een pint drinken na het werk bevalt prima. Naast Engelsen zijn er in 
Oxford bovendien veel intemationale studenten. En dat maakt het een interessante
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ontmoetingsplek van allerlei culturen!

Margriet Groen
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Made in Maastricht

Esther Versluis Passie en fascinatie voor Europa
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Eigenlijk wilde Esther Versluis rechten studeren in Leiden. Een voortreffelijke decaan deed haar echter in 

Maastricht belanden, waar ze niet alleen een langdurige liefde opvatte voor haar huidige echtgenoot, 

maar ook voor het PCO en zeker voor Europa.

Open dag in Leiden, met honderden aspirant- 
studenten in een collegezaal. Niet echt wat Esther 
Versluis in gedachten had toen ze na het behalen 
van haar VWO-diploma besloot te gaan studeren. 
De decaan van haar middelbare school in 
Schagen, in de kop van Noord-Holland, kwam met 
een altematief: PGO in Maastricht. Dat leek haar 
wel wat. Ze bezocht de Open Dag van de rechten
faculteit in Maastricht, kreeg een brochure met 
alle Maastrichtse opleidingen en viel als een blok, 
niet voor rechten, maar voor de studie Cultuur- 
wetenschappen (CWS). "Vooral de interdisci- 
plinaire benadering sprak me erg aan: dat je 
hedendaagse problemen durft te bekijken vanuit 
verschillende achtergronden. Dus niet eenzijdig, 
puur vanuit een economische, juridische of poli- 
tieke kant, maar dat je openstaat voor de verschil
lende invloeden die er toe bijdragen dat er een 
probleem is."

European Studies in Engeland...
Al tijdens het eerste jaar van haar opleiding ont- 
stonden er twee ware liefdes. Zo ontmoette ze 
haar vriend Jeroen, resulterend in een echte CWS 
relatie die onlangs werd bekroond door een 
huwelijk ("ik moet nog steeds wennen aan de 
term ‘mijn man’"), en raakte ze bovendien 
geboeid door het fenomeen Europa. "In die tijd 
stond Europa nog niet zo op de agenda. Ik vond 
het fascinerend om te zien hoe er met betrekking 
tot dit werelddeel allerlei besluiten werden ge
nomen met verregaande consequenties voor 
iedereen, terwijl vrijwel niemand dat op die 
manier beleefde." Diezelfde fascinatie dreef haar 
tijdens haar studie voor een half jaar naar Hull in 
Engeland. “Daar heb ik European Studies gedaan; 
het was ontzettend leuk om dat uitgerekend in 
Engeland te studeren. De opleiding daar was hele
maal gericht op de politiek van de Europese Unie; 
je bekeek dus alleen de politieke kant van de zaak.

In die periode - midden jaren negentig - was de 
houding daar toch nog heel erg ‘anti’-Europa, veel 
meer dan nu. Dus je had soms het idee dat je iets 
aan het bestuderen was wat zich ergens anders 
afspeelde."

...in Utrecht-
Na haar afstuderen vertrok Esther richting 
Utrecht. "Het is lastig om in Maastricht of om
geving een baan te vinden. vooral met de af- 
studeerrichting politieke cultuur. Banen op dat 
terrein zijn geconcentreerd in de Randstad." 
Reden voor Esther om te solliciteren op een AIO 
positie in Utrecht. "Onderzoek doen naar de 
implementatie van Europees beleid; hoe gaan de 
verschillende Europese lidstaten om met Europees 
beleid. hoe werkt dat uiteindelijk uit op nationaal 
niveau? Dat onderwerp paste natuurlijk helemaal 
in mijn straatje." Het contact met de CWS 
docenten in Maastricht hield Esther tijdens de 
onderzoeksperiode in Utrecht in stand. Achteraf 
een goede zet, want dit stelde haar in staat op de 
hoogte te blijven van de ontwikkelingen aan de 
Maastrichtse Faculteit der Cultuurwetenschappen. 
En dus ook van de plannen voor de nieuwe oplei
ding European Studies aldaar. "Mijn promotie
onderzoek ging ook daadwerkelijk in op aspecten 
die te maken hebben met European Studies. Toen 
er personeel werd gezocht voor de opleiding, werd 
ik dan ook benaderd met de vraag of ik wilde sol
liciteren." De afronding van haar proefschrift com- 
bineerde ze met werken in Maastricht. Hoewel het 
een heel drukke periode was, parttime in Utrecht 
werken aan de afronding van haar proefschrift en 
parttime in Maastricht om te helpen met het 
opzetten van de opleiding European Studies, vond 
ze het vooral ook een fijne tijd. "Het opzetten van 
een nieuwe opleiding, het bedenken van blokken, 
het ontwikkelen van onderwijs is zo leuk, je kunt 
er al je ideeen en energie in kwijt."

R

...en uiteindelijk in Maastricht!
Na haar promotie kon Esther fulltime in 
Maastricht aan de slag, waar ze nu als docent en 
als onderzoeker verbonden is aan de vakgroep 
Wijsbegeerte. "Onlangs heb ik geld toegewezen 
gekregen om mijn onderzoek te verdiepen. Ik ga 
onderzoeken of de door de EU ingestelde hand- 
havingorganen, een soort Europese agentschappen 
die zich bezig gaan houden met de implementatie 
en handhaving van beleid, ook daadwerkelijk 
kunnen zorgen voor het oplossen van de hand- 
havingproblematiek." Daarnaast heeft ze haar 
onderwijstaken aan de opleiding European 
Studies. "Het is geweldig om tutor te zijn bij zo’n 
internationale groep studenten. Je bespreekt de 
problemen binnen de Europese Unie met 
Nederlanders, Duitsers, Polen en andere Oost-
Europeanen, mensen die daar allemaal andere 
ideeen over hebben. En het is natuurlijk ook heel 
bijzonder om zoveel internationale collega’s te 
hebben. Dat geeft wel een extra dimensie aan je 
werk." Je hoeft Esther Versluis dan ook niet te 
vragen of ze ooit spijt heeft gehad van haar 
beslissing om naar Maastricht te komen. "Geen 
seconde," zegt ze stralend. "Als student had ik het 
in Maastricht al ontzettend naar m’n zin, en ook 
nu weer. De combinatie van onderwijs en onder
zoek in deze internationale omgeving, ik vind 
het geweldig!"



Internationale

nige punten kunnen de beste 
itaten nog iets van ons leren.

jksuniversiteit Limburg, 1989

Eerste officiele bijeenkomst van de Network of Community Oriented Educational
Institutions for Health Sciences in Bellagio, Italie, 1980
(Fotografie: Bellagio Centre)

Integratie van buitenlandse studenten, 1992 
(Fotografie: Nelis Tutkey)

Afrikaanse studenten in Maastricht, 1995 
(Fotografie: Nelis Tutkey)

Onderwijsgroep met Amerikaanse en Duitse 
studenten, 1998 (Fotografie: Philip Driessen)

Buitenlandse studenten bereiden hun maaltijd, 1992 

(Fotografie: Nelis Tutkey)
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Hoogleraar Vastgoed Piet Eiehbota

"Ook met fundraising zal de UM baanbrekei|werk doen!"
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Piet Eichholtz geldt met zijn 41 jaar als een internationaal expert op het

gebied van vastgoed. Een duizendpoot met twee hoogleraarschappen, diverse

commerciele adviesfuncties en een indrukwekkende lijst van publicaties.

Een man die evenmin te beroerd is om een maand pro Deo naar Cyprus te

reizen om zijn bijdrage te leveren aan een mogelijke hereniging van de

Criekse en Turkse bevolking aldaar. En een man ook die hecht aan de

kwaliteit van leven. Vandaar de liefde voor zijn gezin en Maastricht.

"In Amsterdam verkoopt de poelier op de markt kip. 
Kip met kerriekrniden, gemarineerde kip, kippen- 
vleugeltjes, kipfilet, gegrilde kip en nog eens kip. 
In Maastricht op de markt verkoopt de poelier 
kwarteltjes, kalkoen, fazant, eend. En ook kip, ja. 
Dat is nou het verschil tussen de randstad en Zuid- 
Limburg. Het leven hier is rijker, minder calvinis- 
tisch. En tegelijkertijd hebben we hier met z'n alien 
een universiteit opgebouwd die op alle fronten 
nummer een staat. Ik werk hier nu zeventien jaar 
en dat kunnen er best nog eens zeventien worden."

Zoveel is duidelijk: Piet Eichholtz heeft het naar zijn 
zin in Maastricht waar hij woont en halftime werkt 
als hoogleraar vastgoedfinanciering aan de econo
mische faculteit. Een functie die hij combineert met 
een eendaags hoogleraarschap in Amsterdam en nog 
een handvol adviseurschappen bij onder andere het 
KLM Pensioenfonds, Aedex, Bouwfonds, RO-groep, 
Servatius en de vastgoedpoot van de familie 
Brenninkmeijer.

Ontbijten
Het betekent dat de geboren Bloemendaler globaal 
gezien toch nog veel uren maakt in Amsterdam en 

omgeving. "Ja. En dat kost tijd. Zoveel tijd dat we in 
2000 naar Haarlem verhuisd zijn. Maar het viel zo 
tegen. Mijn natuurlijke biotoop ligt in Maastricht, zo 
voelt dat. In de Randstad is het zo immens druk. 
Je verliest veel tijd met het van a naar b komen. 
Kostbare tijd die je afsnoept van je prive-leven.
Samen ontbijten, samen avondeten; het schiet er alle
maal bij in. We zijn dus teruggekomen en zitten nu 
minstens drie keer doordeweeks samen aan de ont- 
bijttafel en het diner. Mijn vrouw, kunstschilder van 
beroep trouwens, denkt er ook zo over. We hebben 
drie kinderen, in leeftijd varierend van vier tot negen 
jaar. Ons gezin is ons heel veel waard."
Piet Eichholtz is een van die jonge hoogleraren van 
wie de UM er relatief veel op de loonlijst heeft staan. 
Professoren die openstaan voor vernieuwing en niet 
vastlopen in gevestigde stmcturen en machtsposities. 
"Een universiteit moet een vrijplaats zijn voor ideeen. 
Wetenschap moet kritisch zijn. Beweert iemand iets, 
dan moet er altijd iemand anders zijn die zich af- 
vraagt of dat wel klopt. Bij oudere gevestigde univer
siteiten mis ik dat wel eens. Wat de grijze gevestigde 
orde niet zelf bedenkt, deugt niet. Die regel geldt 
overal, niet alleen in Nederland. Harvard, Yale: 
allemaal lijden ze aan het not-invented-here-syndrom.

Begrijp me goed, ik ga niet zitten schoppen tegen 
Amsterdam, Rotterdam of wie dan ook. Maar de UM 
staat niet voor niets in alle vergelijkingsonderzoeken 
op de eerste plaats. De beste resultaten, de beste 
organisatie, de beste afgestudeerden."

Teamspirit
"Hoe dat komt? We zijn nog geen kwart eeuw oud 
en de gemiddelde leeftijd van de medewerkers is 
laag. Dat speelt een rol. En het heeft natuurlijk te 
maken met de outsiderrol. Wij in de periferie tegen 
de rest in de grote stad. Dat schept teamspirit, bereid- 
heid om te knokken. De UM moet zich extra be- 
wijzen, nog altijd. We zijn bekritiseerd om ons 
probleemgestuurd onderwijssysteem, toen we met 
advertenties studenten gingen werven en toen we 
aan de economische faculteit het Engels invoerden 
als voertaal. In alles zijn we inmiddels nagevolgd. 
Studenten aan de economische faculteit moeten een 
periode naar het buitenland. Wordt ook een beetje 
vreemd gevonden. Maar kijk eens. De UM is de 
meest internationale universiteit van Nederland die 
wereldwijd studenten aantrekt. Het afgelopen jaar 
was nog maar veertig procent van mijn studenten 
Nederlandstalig (dit percentage geldt niet voor alle 

siteit. Het gaat immers om de aanloop van stu
denten." De cijfers spreken boekdelen, maar nog 
steeds is de UM niet de hofleverancier voor tv-pro- 
gramma's als NOVA en Buitenhof, of in de serieuze 
kranten en tijdschriften. "Tja," zegt Piet Eichholtz 
een beetje geirriteerd, "de nationale pers is geconcen- 
treerd in en dus georienteerd op de randstad. Het is 
veel makkelijker om een professor van de UvA naar 
de studio te halen dan iemand uit Maastricht. En het 
duurt enkele decennia voordat je het imago van 
onbeduidendheid kwijt bent. De UM is nog altijd een 
beetje die outsider. Maar dat heeft ook voordelen: je 
gaat nog harder werken, nog beter presteren. Op een 
gegeven moment kunnen ze niet meer om je heen."

Toeval
Eichholtz zelf wordt in ieder geval niet meer 
genegeerd. De vastgoedsector weet hem te vinden 
voor commentaren en analyses, hij verzorgt verschil
lende columns en duikt ook in de pers met grote 
regelmaat op als hem wordt gevraagd naar de ontwik
kelingen op de huizenmarkt en de markt voor be
dri jfsonroerend goed. Bescheiden knikt hij. "En 
geloof het of niet, het is allemaal toeval. Ik had net zo 
goed een heel andere richting op kunnen gaan. Voor 
hetzelfde geld was ik ook in een andere stad beland.

Ik plan niet veel in mijn leven en als je me nu vraagt 
wat mijn ambities zijn, ik zou het je niet kunnen 
zeggen. Ja, een betere hoogleraar zijn en nog meer 
onderzoeken." Piet Eichholtz werd eind 1963 in 
Bloemendaal geboren en groeide op in Haarlem. 
Hij studeerde economic aan de Universiteit van 
Amsterdam. "Daarna moest ik als dienstweigeraar 
vervangende dienstplicht doen. Ik kreeg de tip om in 
Maastricht eens te praten met een professor die een 
assistent zocht. Ik kende Maastricht alleen van enkele 
korte bezoekjes. Ik wandelde eens langs de stadswal, 
dronk wat op het Onze Lieve Vrouwenplein en ik 
dacht: dat gaat me hier wel lukken. Het klikte met de 
professor en dus ben ik hierheen verhuisd. Na een 
tijdje kwam een Amerikaanse professor hier een jaar 
doceren en hij bracht me op het spoor van een pro- 
motie-onderzoek. ‘Vastgoed’ zei hij, ‘dat is nog 
onontgonnen terrein’. Ik wist er niets van, maar het 
boeide me wel. Van het een kwam het ander en 
zodoende ben ik internationaal expert vastgoed 
geworden. Toeval, als je het mij vraagt."

Profwielrenner
Het balletje had net zo goed in de richting van de 
profwielrennerij kunnen rollen. Piet Eichholtz was en 
is namelijk een gepassioneerd fietser. "Ik heb wed- 
strijden gereden bij de amateurs," vertelt hij op de 
maandag dat Lance Armstrong voor de zesde keer op 
de voorpagina’s staat als eindwinnaar van de Tour de 
France. "Bergop fietsen, heerlijk. Dat vind ik ook zo 
mooi aan Zuid-Limburg. Die heuvels om tegenop te 
fietsen. Van mij mogen het Alpen worden, maar dat 
zal er wel niet inzitten. Nee, ik had noch de geschikte 
longen en benen noch de geschikte mentaliteit. Op 
een feestje dronk ik toch graag dat glaasje wijn en 
ging ik niet voor twaalf uur slapen. Daar win je geen 
koersen op."
Nog altijd drinkt Piet Eichholtz graag dat glas 
wijn, het liefst in een van de vele goede restaurants 
die Maastricht telt. Hem enkel neerzetten als 
Bourgondier zou hem echter geen recht doen. 
Binnen en buiten de UM geldt hij als een keiharde 
werker; het ABP en de Nationale Investerings Bank 
maakten van zijn diensten gebruik, hij richtte een 
eigen bedrijf op dat hij verkocht aan Kempen & Co, 
hij doceerde in Engeland en de VS. En toen de VN 

hem in mei belde om mee te denken over de waarde- 
bepaling van vastgoed op Cyprus, zat hij twee dagen 
later in het vliegtuig.

Kortzichtig
Piet Eichholtz is bovendien iemand met een eigen, 
ongezouten mening. Zo noemt hij bijvoorbeeld het 
overheidsbeleid dat ondanks een dalende beroeps- 
bevolking voorziet in het bouwen van nog meer 
kantoorgebouwen en het aanleggen van nog meer 
bedrijventerreinen, "kortzichtig", en legt hij ook met 
betrekking tot alumni een ‘controversiele’ stelling op 
tafel. Namelijk: werf actief geld bij alumni die het 
‘gemaakt’ hebben in het leven. "In de VS heel 
gewoon. Elke zichzelf respecterende universiteit heeft 
professionele Jundraisers in dienst die de naam van de 
universiteit verkopen. Wat is er in godsnaam mis met 
de rijke zakenman die zijn naam voor veel geld 
verbindt aan een bibliotheek of een leerstoel?
Natuurlijk moet je zelf je koers blijven bepalen en 
niet in een afhankelijke positie terechtkomen. Maar 
het is toch prachtig als je een paar miljoen euro krijgt 
om je product te verbeteren. Er zijn genoeg rijke 
mensen en captains of industry die hun naam graag 
verbonden zien met een universiteit. Ze hebben 
namelijk alles al. Behalve dat stukje status dat ze 
krijgen als een leerstoel hun naam draagt, of de 
bibliotheek of een gebouw."

Arrogantie
"Ik weet het, hier in Nederland noemt men dat be- 
delarij. Of‘Amerikaanse toestanden’. Wat een kul, 
dat afgeven op ‘Amerikaanse toestanden’. De univer
siteiten hebben het financieel moeilijk, de overheid 
treedt verder terug. We moeten commercieler 
worden, zonder overigens onze taak van kennis- 
transfer uit het 00g te verliezen. We moeten geld- 
stromen aanboren, om studeren betaalbaar te houden 
en de kwaliteit hoog. Maar onze alumni benaderen 
vinden we niet chic. Pure arrogantie noem ik dat. 
De beste universiteiten ter wereld doen het en wij 
Zouden het afwijzen. Gelukkig speelt dat hier in 
Maastricht wat minder. Ja, weer in dat perifere 
zuiden. Let eens op mijn woorden: ook met 
fundraising zal de UM baanbrekend werk gaan 
doen. Ik zal me daar in ieder geval voor inzetten."
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Help de UM grenzen te verleggen!

Universiteit Maastricht

Universiteitsfonds Limburg
I SWOL I
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Het gros van onze afgestudeerden kijkt terug op 

een fantastische studietijd in Maastricht. Zowel 

de alumni die in de pioniersfase van de univer

siteit hebben gestudeerd, alsook degenen die de 

universiteit kennen als internationale leerom- 

geving, bezitten elk hun eigen ervaringen. Veel 

alumni hebben, vaak ook met financiele steun 

vanuit de universiteit, tijdens hun opleiding de 

kans gekregen om internationale studie-ervaring 

op te doen. Een ervaring voor het leven die hen 

heeft verrijkt met vele sociale, culture/e en weten
schappelijke inzichten.

In de minder welvarende regio’s van deze wereld 
bevinden zich uiteraard ook talentvolle studenten 
die zich internationaal willen ontwikkelen.
Maastricht is voor hen vaak een interessante optie, 
maar velen kunnen zich dit financieel niet ver- 
oorloven. De Universiteit Maastricht gunt deze 
studenten graag een plaats in een van onze 
masteropleidingen. Deze studenten hebben veel 
baat bij een verblijf aan een universiteit in West 
Europa; niet alleen voor hun loopbaan, maar 
vooral voor de ontwikkeling van hun land. En de 
universiteit haalt op haar beurt ook veel voordeel 
uit de komst van talentvolle studenten uit het 
buitenland. Zij dragen immers stevig bij aan onze 
internationale reputatie en zijn juist vanwege hun 
bijzondere talent en culturele achtergrond een ver- 
rijking voor het onderwijs. Hoewel de universiteit 
de financiele drempel om hier te komen studeren 
graag zo laag mogelijk wil houden, ontbreekt het 
daarvoor aan voldoende middelen. Vandaar het 
initiatief van de Universiteit Maastricht en het

Universiteitsfonds Limburg tot de oprichting van 
het Studiebeurzenfonds UM. Ook jij als alumnus 
kunt een belangrijke bijdrage leveren aan de 
ontwikkeling van dit fonds.

Wat doet het fonds?
Het Studiebeurzenfonds UM is een initiatief dat 
bijdraagt aan het verleggen van grenzen. Het stelt 
zich ten doel om talentvolle internationale stu
denten in staat te stellen een eenjarige master
opleiding in Maastricht te volgen. Daarbij richt het 
fonds zich op onvermogende studenten uit niet 
EU-landen en de tien nieuwe EU-lidstaten. Om 
haar missie te kunnen voltooien, is er echter veel 
steun nodig van anderen.

Wat kun jij doen?
Als alumnus kun je donateur worden van het 
Studiebeurzenfonds UM, om zo talentvolle 
studenten uit internationale. minder welvarende 
milieus de kans te geven hun horizon te verbreden. 
Maar je doet meer dan dat. Door donateur te 
worden, draag je tevens bij aan de versterking van 
het Internationale studieklimaat van de UM waar 
wij alien zo trots en vele anderen jaloers op zijn. 
En dat helpt de UM haar positie als internationale 
universiteit te versterken. Kortom, het Studie
beurzenfonds UM is een initiatief van bijzondere 
waarde dat alle steun van onze alumni verdient!

Hoe werkt het?
De omvang van een studiebeurs voor deze talent
volle buitenlandse studenten bedraagt gemiddeld 
8.000 euro. Het gaat dan om een tegemoet- 
koming in de kosten van levensonderhoud, 
studiekosten, verblijfsvergunning en verzekering. 
Een behoorlijk bedrag, maar het doel rechtvaardigt 
hier zeker de middelen. Als donateur ben je vrij in 
het bedrag dat je wilt geven. Voor 30 euro per jaar 
ben je bijvoorbeeld al sponsor van een dag in het 
UM leven van een talentvolle buitenlandse 
student. De donatie wordt louter besteed aan het 
realiseren van studiebeurzen. Via ContinuuUM 
en de website van het Universiteitsfonds worden 

donateurs geinformeerd over de resultaten van het 
fonds en uiteraard de vorderingen van hopelijk 
veel nieuwe internationale talentvolle studenten.
Het is een investering van grote waarde, ben 
daarvan overtuigd!

Namens het bestuur van het Universiteitsfonds,

• mr. B.J.M. baron van Voorst 
tot Voorst, voorzitter 
Commissaris der Koningin 
Provincie Limburg

• dr. Ir. J.M.M. Ritzen, 
vice-voorzitter 
Voorzitter College van 
Bestuur UM

• mr. F.W.P.C. Perey, secretaris 
Namens de UM Alumni

• drs. W.G.J.M. Blind RA, 
penningmeester 
Uit het maatschappelijk veld

• drs. A.H.P. Gratama van Andel 
Uit het maatschappelijk veld

• prof. mr. G.P.M.F. Mois 
Rector Magnificus UM

• dr A.H. Flierman 
College van Bestuur UM

• prof, dr H.A.J. Struyker Boudier 
Namens wetenschappelijke staf UM

• mw. M. Depondt-Oliver;
Uit het maatschappelijk n

• drs. M.J.A. Eurlings
Uit het maatschappelijk n

• ir. H.E.M. Haffmans
Uit het maatschappelijk^

• dhr. C.H.J. Dewulf
Uit het maatschappelijke.

• mr. J.J.B. van den Biggeb
UM alumnus

• mr. M. Barnas 
UM alumnus

• drs. A. Netjes 
UM alumna

• drs. K.B. de Raad 
UM alumnus

• drs. J. Valks 
UM alumnus

Donateur worden van het Studiebeurzenfonds 
UM kan door je gift over te maken naar 
GIRO 888 50
BANK 85 99 11 454
t.n.v. Universiteitsfonds Limburg en o.v.v. 
SBF en je geboortedatum.

Voor nadere informatie over het Studie
beurzenfonds UM kun je terecht op 
www.unimaas.nl/universiteitsfonds of bij 
Maurice Olivers, tel. 043-388 2754 of 
06-21 81 00 99;
e-mail: maurice.olivers@ssc.unimaas.nl

http://www.unimaas.nl/universiteitsfonds
mailto:maurice.olivers@ssc.unimaas.nl


Tekst: Nicole Hanssen

Fotografie: Philip Driessen

De UM in beeld Guesthouse UM
Zomer 2004 in Maastricht. Overal zagje ze, net als elk jaar. Overbezorgde ouders, stratenkaart in 

de hand. Driftig op zoek naar een geschikte kamer voor hun soon-to-be eerstejaars zoon of dochter. 

Je wilt er immers wel zeker van zijn dat je kind de komende jaren op een goede, veilige plek doorbrengt. 

En als ouder weet je net even beter waar je op moet letten als het gaat om het selecteren van woon- 

ruimte. Zoon- of dochterliefloopt er instemmend naast; alle hulp is welkom!

Voor buitenlandse studenten gaat dit tafereel 
niet zo snel op. De afstand is immers vaak groot, 
je kunt niet even in de auto springen om naar 
een kamer te gaan kijken in Maastricht. Loont 
het zich voor de reguliere buitenlandse student 
nog om ter plekke een kamer te gaan zoeken 
voor de volledige duur van zijn opleiding, voor 
een uitwisselingsstudent die hier maar maximaal 
een jaar verblijft, is het vaak te kostbaar om voor 
die relatief korte periode een kamer te zoeken 
en in te richten. De uitwisselingsstudent heeft 
duidelijk een andere behoefte. Speciaal voor deze 
groep startte de UM in 1991 met het Guesthouse 
UM: ingerichte kamers speciaal bestemd voor 
studenten die in het kader van een uitwisselings- 
programma een relatief korte periode in 
Maastricht verblijven.

Uniek gastenverblijf
Het Guesthouse UM bestond in eerste instantie 
uit een aantal losse locaties. Toen er echter 
ruimte vrijkwam in het voormalige ziekenhuis 
van Maastricht aan de Brouwersweg, bleek deze 
plek uitermate geschikt te zijn voor het opzetten 
van een centrale Guesthouse campus. Met een 
kleine 400 bedden op een locatie en nog eens 
50 op twee resterende buitenlocaties in Heer en 
I leughem voor de GW’ers en Geneeskunde- 
studenten, mag het Guesthouse UM in deze 

omvang uniek worden genoemd in Nederland. 
Het Guesthouse biedt verschillende soorten 
kamers, van iets duurder tot zeer voordelig, 
van zelfstandige studio met eigen keuken en 
douche/toilet tot tweepersoonskamer met ge- 
deelde faciliteiten. De kamers worden toegewezen 
op een first come, first serve-basis, waarbij 
rekening wordt gehouden met de voorkeur van 
de student, zijn of haar achtergrond (bijvoorbeeld 
de leeftijd, man/vrouw, bachelor-/masterstudent) 
en een evenredige verdeling van de faculteiten. 
Natuurlijk beschikt het Guesthouse over alle 
nodige faciliteiten. Grote gezamenlijke keukens, 
comfortabele zithoeken, wasruimten voorzien 
van wasmachine, droger en strijkplank, inter- 
netvoorzieningen, etc. in de nabije toekomst 
hoopt het Guesthouse zelfs een eigen cafe te 
openen!

Huren-op-maat
Het grote voordeel is dat de uitwisselingsstudent 
niet wordt losgelaten op de vrije, particuliere 
markt. De kamers kunnen, met een minimum 
van zeven dagen, per dag worden gehuurd. 
Door het huurcontract perfect af te stemmen op 
de studieduur in Maastricht, wordt voorkomen dat 
de student onnodig lang vastzit aan een huurcon
tract van een kamer waarin hij maar korte tijd 
woont. Bovendien hoeft er op deze manier niet

voor een volledige inrichting te worden gezorgd 
die aan het eind van de rit ook weer moet worden 
verkocht. Kortom, het Guesthouse voorziet in de 
volledige behoefte van de uitwisselingsstudenten 
en biedt hen de mogelijkheid om voor een goede 
prijs, op een veilige, verzorgde plek het buiten
landse studietraject te doorlopen; zonder dat daar- 
voor onnodig hoge kosten hoeven te worden 
gemaakt.

Zero tolerance
Je kunt het je haast niet voorstellen, 450 gevulde 
‘bedden’, in bepaalde piekperioden zelfs om en 
nabij de 600; het Guesthouse UM kan namelijk 
bedden bijhuren tijdens de piekmaanden. In een 
dusdanig groot ‘hotel’ moeten wel strikte huis- 
regels worden nageleefd, wil elke gast er met 
plezier kunnen verblijven. Het Guesthouse moet 
immers leefbaar zijn voor zowel de feestende 
Erasmus-student als de serieuze masterstudent 
die misschien al een behoorlijke carriere achter 
de rug heeft en in de avonduren snakt naar wat 
rust. Geluidsoverlast is daarom uit den boze.
En word je betrapt met drugs op zak, dan krijg je 
te maken met het zero tolerance-beleid van het 
gastenverblijf: de volgende dag sta je op straat. 
Strenge regels dus. Maar met zoveel studenten 
op een plek ook wel nodig. Niettemin heerst 
er een gemoedelijke sfeer: het buitenlandse 
gebrabbel op de gangen, het gebouw doordrenkt 
met de heerlijke geuren van de meest exotische 
gerechten. Een stukje buitenland aan de 
Brouwersweg in Maastricht!

Meer informatie over het Guesthouse UM is te 
vinden op www.unimaas.nl/guesthouseum

http://www.unimaas.nl/guesthouseum


Ruud Hupperts, Juridisch Consulent FAO (Food and Agriculture Organization UN) 
Alumnus Faculteit der Rechtsgeleerdheid

Dit keer geen favoriete plek in Maastricht maar, in het kader van 

het EU-voorzitterschap van Nederland, in Italie!

Vetralla, Italie. Een klein stadje van Etruskische oorsprong dat zich 

in een prachtige groene streek tussen Rome en Toscane bevindt; te 

midden van drie Vulkanische meren niet ver van de Tirreense zee. 

Op deze prachtige plek zijn we (ik ben getrouwd met Susanna die 

oorspronkelijk uit Finland afkomstig is) ongeveer tien jaar geleden 

na behoorlijk wat omzwervingen per toeval terechtgekomen.

Na enige jaren in Croningen te hebben gestudeerd en een korte 

periode in Trento te hebben doorgebracht in het kader van het 

Erasmus-programma voltooide ik in 198g mijn rechtenstudie in 

Maastricht, waar ik geboren en getogen ben. Eenmaal afge

studeerd, trokken Susanna en ik naar Frankfurt A/M, maar we 

besloten kort daarna ons geluk in Rome te beproeven. Daar kon ik 

als consulent aan de slag op de juridische afdeling van de Voedsel 

en Landbouw Organisatie van de Verenigde Naties (FAO), waar 

ik nog steeds werkzaam ben. Daarnaast was ik een aantal jaren 

werkzaam bij de International Development Law Organisation 

(IDLO), een intergouvernementele organisatie die zich hoofdzake- 

lijk bezighoudt met het versterken van de juridische capaciteit van 

landen in ontwikkeling. Susanna heeft muziek gestudeerd en 

werkt onder andere als sopraan zangeres.

Waarom is nu juist Vetralla mijnfavoriete plek? Zoals ik al zei, 

Vetralla is per toeval onze vaste woonplek geworden. De eerste 

twee jaar hebben we in een groot boerenhuis op het land 

gewoond. Nu wonen we in het historisch centrum, in een huis 

waarvan de oudste delen uit de twaalfde eeuw stammen. 

De Vetrallezen stammen af van de Etrusken, oftewel de Italiers. 

Een volk dat een bloeiende cultuur kende voor de Romeinen, een 

volk dat de Romeinse cultuur ook sterk beinvloedt heeft. Veel 

van de oude levenswijze van die Italiers is bewaard gebleven. 

De Vetrallezen zijn zeer streekgebonden en beschouwen iedereen 

die niet in Vetralla geboren is als buitenlander. We kregen daar 

een aardig idee van toen, tijdens een traditioneel eetfestijn in een 

van de enorme oude kelders, een bewoonster van ons pleintje naar 

ons toekwam en haar echtgenoot als buitenlander aan ons gelijk- 

stelde. De arme man was geboren in Tuscania dat 20 kilometer 

verderop ligt; hij woonde "pas" veertig jaar in Vetralla! Ondanks 

dit soort anekdotes zijn Vetrallezen een zeer vriendelijk en gastvrij 

volkje en leven ze een traditioneel maar zeer prettig leventje. 

En zoals de foto laat zien, nemen we daar graag deel aan.

Ruud (midden met pijp) en zijn vrouw Susanna in de rol van bruid en bruidegom in de traditionele levende kerstkribbe in Vetralla. (foto: Eva M. Ohtonen)



Tekst: Nicole Hanssen
Fotografie: Carin Oudenaarde

Nieuw initiatief aan de Universiteit Maastricht: 
Maastricht Graduate School of Governance
Onlangs werd aan de Universiteit Maastricht de 

oprichting van de Maastricht Graduate School of 

Governance aangekondigd; een uniek instituut 

voor master- en PhD-studenten, dat zich 

bezighoudt met het bestuderen en analyseren van 

beleid ‘in het publieke domein’ van de samen

leving. Een hele mond vol. Wat houdt dat in de 

praktijk precies in en hoe is men tot de oprichting 

van de School gekomen? Een kort gesprek met 

Chris de Neubourg, professor aan de Faculteit der 

Economische Wetenschappen en Bedrijfskunde, en 

tevens door het College van Bestuur van de UM 

gevraagd als kartrekker (academic director) van 

de nieuwe School of Governance tefungeren.

"Het idee voor een dergelijke School ontstond 
eigenlijk al jaren geleden, en wel op verschillende 
plekken. Niet alleen bij de UM, maar ook binnen 
allerlei Internationale organisaties zoals het OECD, 
de Wereldbank, VN-organisaties, etc. In deze tijd 
van steeds verdergaande globalisering is er immers 
een groeiende behoefte aan specialisten die zich 
bezighouden met beleidsanalyse. In de VS bestaat 
er al een vijftigtal van dit soort schools, allemaal 
met eigen aandachtsgebieden binnen public policy: 
milieu, veiligheid, gezondheid, etc. Echter, in con- 
tinentaal Europa zijn er maar weinig instituten die 
mensen opleiden tot ‘policy analyst’. Er bestaan 
natuurlijk wel programma’s op het gebied van 
bestuur en beleid, maar geen enkele opleiding 
richt zich vooral op de analytische aspecten van 
gopemauce-vraagstukken in public policy. En daar 
willen we ons in Maastricht nou juist op richten. 
Onder andere door een nieuwe masteropleiding 
in Public Policy and Human Development aan te 
bieden die studenten opleidt tot beleidsanalyst. 
Natuurlijk doen we dit op een typische 
Maastrichtse manier: we orienteren en profileren 
ons internationaal. Niet alleen met betrekking tot 
de inhoud van de opleiding en de studentenpopu- 
latie die we voor ogen hebben, maar ook in de 
samenwerking met internationaal gerenommeerde 

instituten. Alles bij elkaar is de School dus een 
behoorlijk uniek initiatief, zowel voor Nederland 
als voor continentaal Europa."

Maatschappelijke en wetenschappelijke leiders 
"In Maastricht hebben we ervoor gekozen om de 
focus op governance te verbinden aan vijf terreinen in 
de publieke sector waarin de UM al een belangrijke 
speler is: Nutrition & Health, Social Policy & Labour, 
Science & Technology, Sustainable Development, en 
Globalisation, Trade & Development. De kennis en 
capaciteit die we met betrekking tot deze specifieke 
vakgebieden al in huis hebben, willen we toepassen 
om heel gericht academische beleidsanalysten op te 
leiden; de maatschappelijke en wetenschappelijke 
leiders van morgen die gepokt en gemazeld zijn in 
het doordenken, implementeren en evalueren van 
bestuurlijke scenario’s."
Het graduate onderwijs van de School of 
Governance zal studenten trainen in de compe
tenties die ze daarvoor nodig hebben: het leren 
besluiten over het ontwerpen, implementeren, 
monitoren en evalueren van beleid, maar ook het 
verwerven van inzicht in de economische, poli
tieke, sociale, juridische en culturele context waarin 
dit soort zaken zich afspelen. Speciale aandacht zal 
daarbij worden gegeven aan het mondiale karakter 
van diverse beleidsvraagstukken in de publieke 
sector en het snijvlak met de private sector, alsook 
aan de onderlinge verbanden tussen het maken 
van beleid op lokaal, regionaal, nationaal en inter
nationaal niveau.

Breed portfolio
Met de Maastricht School of Governance wil de 
UM de mogelijkheden voor verdere studie niet 
alleen vergroten voor Nederlandse bachelor- 
studenten, maar vooral ook voor talentvoile buiten
landse studenten. Hiermee richt de School, en dus 
de UM, zich duidelijk op het intemationale master- 
terrein. Vanaf dit academisch jaar (2004/2005) 
biedt de School of Governance de volgende 
activiteiten aan: het (bestaande) masterprogramma 
Social Protection Financing, in samenwerking met 
de International Labour Organization, het 
bestaande masterprogramma Public Health, dat 
samen met de Faculteit der Gezondheidsweten

schappen wordt aangeboden, een nieuw PhD- 
programma in Social Protection, en een tweetal 
nieuwe summer schools.
Vanaf het academisch jaar 2005/2006 wordt het 
aanbod uitgebreid, te beginnen met de master
opleiding Public Policy and Human Development, 
waarvoor op dit moment nationale accreditatie 
wordt aangevraagd. Ook zal de School korte cur
sussen en summer schools gaan organiseren. Prof. 
De Neubourg: "We proberen ee:i breed portfolio 
aan activiteiten te ontwikkelen om op die manier 
de School duidelijk op de kaart neer te zetten. De 
eerste tijd zullen we dan ook flink bouwen aan 
het profiel van de School of Governance."

Gevarieerde groepen studenten
" De studenten zullen bestaan uit doorstromers 
vanuit de bacheloropleidingen, afgestudeerden met 
een paar jaar werkervaring, en mensen die al een 
behoorlijke carriere achter de rug hebben. (uristen, 
economen, sociale wetenschappers, artsen, inge- 
nieurs uit de hele wereld; mensen die zich verder 
willen specialiseren, maar ook mensen die een 
complete carriereswitch willen maken. Ik verwacht 
dan ook zeer gevarieerde groepen, zowel in leeftijd 
als in nationaliteit. Dat zal de School of 
Governance extra bijzonder maken."

De afgestudeerden van de School of Governance 
zullen in leidinggevende en wetenschappelijke 
functies terechtkomen bij de overheid, private en 
publieke instellingen en internationale organi
saties. Naast het verzorgen van masteropleidingen 
zal de School of Governance ook het onderzoek op 
het gebied van beleid en de vijf beleidstcrreinen 
binnen de UM bundelen en uitbouwen.
Naar verwachting zal de Maastricht School of 
Governance dit najaar formeel van start gaan. 
Voor meer informatie kun je contact opnemen 
met: Celine Duijsens, student affairs officer van 
de Maastricht Graduate School of Governance, 
tel.: 043-388 3732, e-mail:
C.Duijsens@ALGEC.unimaas.nl

Kijk ook alvast eens op de website die medio 
november online zal gaan: 
www.govemance.unimaas.nl

1 nuUM piling

mailto:C.Duijsens@ALGEC.unimaas.nl
http://www.govemance.unimaas.nl
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